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Zápisnica 

zo zasadnutia obecného zastupiteľstva, 
ktoré sa konalo dňa 18.06.2024 v RKD  v Sučanoch 

 
 
Toto zasadnutie bolo zvolané na základe písomnej pozvánky zo dňa 12.06.2024. Uskutočnilo 
sa v sále Robotníckeho kultúrneho domu so stretnutím pozvaných o 16,00 hod.  
 

 
P r í t o m n o s ť   n a   z a s a d n u t í : 
 
 
Funkcionári OcÚ: 
 
1.   Martin Rybár   -   starosta obce 
2.    Mgr. Eva Belicová    -   prednostka obecného úradu  
3.         Mgr. Radoslav Olašák  -   hlavný kontrolór obce 
 
P o s l a n c i :     
1. JUDr. Mgr. Peter Belica    
2. Milan Cuna      
3. Mgr. Veronika Dodeková - ospravedlnená   
4. Martin Giert      
5. MUDr. Richard Koyš     
6. Mgr. Róbert Kováč     
7. Peter Krčula      
8. Ľubomír Kyselica    
9. Miroslav Mihálik     
10. Ing. Peter Pohl     
11. Mgr. Lenka Žuchová  
 
 
Ostatní prítomní: 
1. Viera Jašeková   -   zapisovateľka 
 
 
H o s t i a :   
 - viď prezenčná listina 
 
 
 
 
 
 
 



 
  

 

Program: 

1. Otvorenie 
2. Voľba návrhovej komisie, určenie overovateľov zápisnice 
3. Schválenie programu 
4. Správa o plnení uznesení OcZ 
5. Správy z vykonaných kontrol 
6. Návrh plánu kontrol na 2. polrok 2024 
7. VZN a iné predpisy obce (návrh VZN o verejnom poriadku, návrh VZN o zmene VZN 

2/2016 o nakladaní s komunálnymi odpadmi a s drobnými stavebnými odpadmi na území 
obce, zmena organizačnej štruktúry) 

8. Hospodárenie a nakladanie s majetkom obce a jeho nadobúdanie (poradovník na obecné 
ŠFRB byty a i.)  

9. Projekty a investičné zámery v obci (zníženie energetickej náročnosti MŠ, rekonštrukcia 
klubu dôchodcov – pamätná izba, rekonštrukcia komunikácií, školská jedáleň a šatne pri 
telocvični, žiadosť o NFP na triedený zber, strecha Domu smútku, semafory a osvetlenie 
na križovatke Nám. SNP a ul. Hlavná a.i.) 

10. Rozpočet obce (dotácie, zmena rozpočtu) 
11. Správa o činností komisií 
12. Rôzne 
13. Interpelácie 
14. Záver 

O 17:30h  Udelenie ceny obce Sučany bezpríspevkovým darcom krvi 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 



 
  

 
 
Otvorenie 
 
Zasadnutie obecného zastupiteľstva otvoril a viedol Martin Rybár, starosta obce Sučany, ktorý 
privítal prítomných poslancov (Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, 
Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová). Ospravedlnil 
neúčasť Mgr. Veroniky Dodekovej.  JUDr. Mgr. Peter Belica a MUDr. Richard Koyš sa 
dostavia neskôr. Skonštatoval, že obecné zastupiteľstvo je uznášaniaschopné. Program 
zasadnutia bol prítomným zaslaný v elektronickej podobe, pozvánka bola zverejnená na 
centrálnej úradnej elektronickej tabuli, web-stránke obce,  úradnej tabuli obce a v miestnom 
rozhlase. 
 
Voľba návrhovej komisie a overovateľov zápisnice 
 
p. starosta určil za zapisovateľku p. Vieru Jašekovú.  
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch prijalo uznesenie, ktorým 
berie na vedomie, že za zapisovateľku bola určená Viera Jašeková. 
 
Hlasovanie z prítomných: 
Za: 8 (Milan Cuna, Ing. Peter Pohl, Ľubomír Kyselica, Martin Giert, Mgr. Lenka Žuchová,  
Mgr. Róbert Kováč, Miroslav Mihálik, Peter Krčula) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
Do návrhovej komisie boli navrhnutí: p. Miroslav Mihálik, Mgr. Róbert Kováč. 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch  
schvaľuje 
členov návrhovej komisie : Miroslav Mihálik 
    Mgr. Róbert Kováč 

 
Hlasovanie z prítomných: 8 
Za: 6 (Milan Cuna, Martin Giert, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Ing. Peter Pohl, Mgr.  
Lenka Žuchová) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 2 (Mgr. Róbert Kováč, Miroslav Mihálik) 
Nehlasoval: 0 
 
Na zasadnutie obecného zastupiteľstva sa dostavil MUDr. Richard Koyš. 
 
Za overovateľov boli navrhnutí: Mgr. Lenka Žuchová, p. Milan Cuna 
  
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 
schvaľuje 
overovateľov zápisnice: Mgr. Lenka Žuchová 
    Milan Cuna 
 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 7(Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica,  



 
  

Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 2 (Mgr. Lenka Žuchová, Milan Cuna) 
Nehlasoval: 0 
 
Schválenie programu  
 
p. starosta skonštatoval, že program rokovania obecného zastupiteľstva bol prítomným zaslaný 
elektronicky, bol zverejnený na web-stránke obce, úradnej tabuli obce a Centrálnej 
elektronickej úradnej tabuli s tým, že o 17,30 bude ocenenie bezpríspevkových darcov krvi, 
o 17,40 hod. bude vyčlenený priestor pre verejnosť. Požiadal o schválenie predloženého 
programu. 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 
I. prerokovalo  
program zasadnutia obecného zastupiteľstva podľa predloženého návrhu v pozvánke 
  
II. schvaľuje 
program zasadnutia obecného zastupiteľstva podľa predloženého návrhu v pozvánke  
 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (Milan Cuna, Ing. Peter Pohl, Ľubomír Kyselica, Martin Giert, Mgr. Lenka Žuchová,  
Mgr. Róbert Kováč, Miroslav Mihálik, Peter Krčula, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval:0 
 
p. starosta sa opýtal, či má niekto pripomienky, doplnenia, návrhy na zmenu 
programu.  Pripomienky na doplnenie, či zmenu programu neboli vznesené. 
 
Správa o plnení uznesení obecného zastupiteľstva 
 
p. prednostka podala správu o plnení uznesení prijatých na zasadnutí obecného zastupiteľstva 
dňa 23.4.2024. Dodatok k zásadám o hospodárení s majetkom obce (k vypusteniu reklamy 
z Nových Sučianskych zvestí) bol podpísaný, zverejnený. Žiadosť o poskytnutie nenávratného 
finančného príspevku na projekt „Triedený zber v obci Sučany“ bola podaná v stanovenej le-
hote. Žiadosť o nenávratný finančný príspevok na projekt „Stavebné úpravy námestia s prv-
kami zelenej a modrej infraštruktúry v Sučanoch“ bude podaná v štvrtom štvrťroku, doposiaľ 
nebola vyhlásená výzva. Žiadosť o poskytnutie finančných prostriedkov na havarijnú situáciu 
sociálneho zariadenia v telocvični pri Základnej škole v Sučanoch bola podaná na Regionálny 
úrad školskej správy v Žiline. Uznesenia č. 41 a 42/2024 týkajúce sa spôsobu predaja majetku 
obce z dôvodu hodného osobitného zreteľa týkajúce sa predzáhradiek na ul. gen. Kožucha boli 
splnené. Uznesenie č. 43/2024 týkajúce sa zriadenia vecného bremena v prospech Železníc Slo-
venskej republiky bolo čiastočne splnené. 
Uznesenie č. 44/2024 týkajúce sa zriadenia vecného bremena v prospech Slovenského vodo-
hospodárskeho podniku, š.p. bolo splnené, zmluva bola podpísaná, doposiaľ však nebolo ukon-
čené katastrálne konanie.  
Uznesenie č. 46/2024 týkajúce sa pridelenia bytu p. Jankovičovi bolo splnené. Uznesenie č. 
48/2024, ktorým bol schválený poradovník na byty, je čiastočne splnené. Voľný byt bol pride-
lený p. Bukovému. Čo sa týka uznesenia č. 49/2024, ktorým bol schválený odpredaj Športového 
domu Bilingválnemu gymnáziu Milana Hodžu v Sučanoch, naďalej prebiehajú rokovania.  



 
  

Čo sa týka uznesenia obecného zastupiteľstva č. 51/2024, ktorým bola schválená zmena roz-
počtu obce, bugina pre DHZ Sučany bola zakúpená. Rekonštrukcia materskej školy prebieha, 
rozpočet bol navýšený na podlahy a stropy. Rekonštrukcia Klubu dôchodcov prebieha, o prá-
cach bude informovať starosta obce. Uznesením č. 53/2024 a 55/2024 schválené poskytnutie 
dotácií Centrám voľného času bolo splnené. Uznesením č. 57/2024 schválené ocenenie bezprí-
spevkových darcov krvi prebehne na dnešnom zasadnutí obecného zastupiteľstva.  
Uznesenie č. 58/2024, ktorým bolo schválené poskytnutie jednorazových dávok v hmotnej 
núdzi, bolo splnené. Uznesenie č. 59/2024, ktorým bolo schválené povolenie splátok dlhu, bolo 
splnené. Uznesenie č. 60/2024, ktorým bolo schválené pridelenie bytu, bolo splnené. Uznesenie 
č. 61/2024, ktorým bol schválený nákup umeleckého diela, bolo splnené.  
Uznesenie č. 62/2024, ktorým bolo schválené ukončenie nájomnej zmluvy na umiestnenie 
billboardu, je v priebežnom plnení. Bol uzatvorený dodatok reflektujúci na infláciu, nájomná 
zmluva bude ukončená. Uznesením č. 63/2024 schválený zástupca obce do dozornej rady ešte 
nie je splnené, valné zhromaždenie Turvodu zasadne zajtra.  
Uznesenie č. 65/2024 je splnené. 
 
Diskusia: do diskusie sa nikto neprihlásil 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch berie na vedomie  
Správu z plnenia uznesení obecného zastupiteľstva 
 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (Milan Cuna, Ing. Peter Pohl, Ľubomír Kyselica, Martin Giert, Mgr. Lenka Žuchová,  
Mgr. Róbert Kováč, Miroslav Mihálik, Peter Krčula, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 

Správy z vykonaných kontrol 

Mgr. Radoslav Olašák, hlavný kontrolór obce, podal správu o výsledkoch vykonaných kontrol 
v období od 24.4.2024-18.6.2024. Uvedená správa bola prílohou v materiáloch pre rokovanie 
obecného zastupiteľstva. Bola vypracovaná v súlade s § 18f ods. 1 písm. d) zákona č. 369/1990 
Zb. o obecnom zriadení v znení nesk. predpisov. Kontroly boli vykonávané na základe plánu 
kontrol na rok 2024 a postupovalo sa podľa § 20 až 27 zákona 357 /2015 o finančnej kontrole 
a audite. 

Kontrola bežných príjmov, daň z nehnuteľnosti za obdobie január-jún 2024 

Cieľom a predmetom kontroly bola kontrola bežných príjmov, daň z nehnuteľnosti, právnické 
osoby, FO-podnikatelia ul. Priemyselná, Za priemyselnou zónou, Podhradská cesta, Priemy-
selná zóna, Za Agromajetkom v areáli Agromajetku, Hlavná, Kollárova, Vrútocká cesta, Nám. 
SNP. Prebehla kontrola aktuálnosti a úplnosti podaných daňových priznaní a rozhodnutí o vy-
rubení dane z nehnuteľnosti. 
Prekontrolovaných bolo 57 daňových priznaní a rozhodnutí o vyrubení dane z nehnuteľnosti. 
V 15 prípadoch boli zistené nedostatky na úrovni administratívneho pochybenia. V 4 prípadoch 
boli zistené nedostatky resp. nezrovnalosti pri podaní daňového priznania, kde daňové subjekty 
neuvádzajú v daňovom priznaní úplné a korektné údaje. Nedostatky a nezrovnalosti boli v pro-
spech a aj neprospech obce. 
Na základe získaných informácií odporúča pokračovať v maximálnej kontrole s dôrazom na 



 
  

overenie správnosti a úplnosti uvedených údajov v daňových priznaniach. Tento proces by mal 
byť realizovaný postupne v jednotlivých častiach obce, tak aby boli odkontrolovaní všetci da-
ňovníci v sektore právnických osôb a FO-podnikateľov. Tiež odporúčam osloviť stavebný úrad 
so žiadosťou o užšiu a systémovú spoluprácu ohľadom nových stavieb. V prípade identifikácie 
nedostatkov alebo potreby doplnenia či opravy informácií v daňových priznaniach, je nevy-
hnutné vyzvať príslušných daňovníkov k vykonaniu nevyhnutných úprav. Konštatuje, že obec 
je podľa legislatívy povinná zabezpečiť vymáhanie neuhradených daní z nehnuteľností. 
Informoval, že bola vykonaná aj kontrola vedenia pokladne a nakladania s pokladničnou hoto-
vosťou za obdobie máj-jún 2024. Cieľom kontroly bola kontrola vedenia pokladne a nakladania 
s pokladničnou hotovosťou, dodržiavanie všeobecne záväzných právnych predpisov. Uvedenú 
agendu pokladne vykonáva pokladník, ktorý je hmotne zodpovedný za zverenú hotovosť. Prí-
pustnosť pokladničnej operácie a vecnú správnosť pokladničných dokladov preveruje pred-
nostka obecného úradu, formálnu správnosť pokladničných dokladov a ich riadne zdokladova-
nie preveruje samostatná účtovníčka. Kontrolou neboli zistené závažné porušenia všeobecne 
záväzných právnych predpisov a interných predpisov obce. 

Na zasadnutie obecného zastupiteľstva sa dostavil JUDr. Mgr. Peter Belica. 

Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch berie na vedo-
mie 

Správu o výsledkoch vykonaných kontrol v období 24.4.2024-18.6.2024 
Kontrola bežných príjmov, daň z nehnuteľnosti 
Kontrola vedenia pokladne a nakladania s pokladničnou hotovosťou 
 
Hlasovanie z prítomných: 10 
Za: 10 (Milan Cuna, Ing. Peter Pohl, Ľubomír Kyselica, Martin Giert, Mgr. Lenka Žuchová,  
Mgr. Róbert Kováč, Miroslav Mihálik, Peter Krčula, MUDr. Richard Koyš, JUDr. Mgr. Peter  
Belica) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 

Návrh plánu kontrol na 2. polrok 2024 

Mgr. Radoslav Olašák, hlavný kontrolór obce, predniesol Návrh plánu kontrolnej činnosti hlav-
ného kontrolóra obce Sučany pre II. polrok 2024: 
Kontrolná činnosť 
V zmysle § 18d, ods. 2, písm. a.) zákona 369/1990 o obecnom zriadení, kontrola bežných prí-
jmov, daň z nehnuteľnosti. 
Podľa ustanovenia § 17 ods. 15 zákona č. 583/2004 o rozpočtových pravidlách územnej samo-
správy, kontrola stavu a vývoja dlhu obce. 
V zmysle § 18d, odsek 2, písm. d.) zákona 369/1990 o obecnom zriadení, kontrola použitia 
dotácie podľa VZN č. 6/2015 o poskytovaní dotácií. 
V zmysle § 18d, ods. 2, písm. a.) zákona 369/1990 o obecnom zriadení, kontrola vedenia po-
kladne a nakladania s pokladničnou hotovosťou. 
V zmysle § 18d, ods. 1, zákona 369/1990 o obecnom zriadení, kontrola interných predpisov 
obce ich správnosť a súlad s právnymi predpismi. 
Kontroly v zmysle § 18f, ods. 1, písm. h.) zákona 369/1990 o obecnom zriadení. 



 
  

Ostatná činnosť 
V zmysle § 18f, ods. 2, zákona 369/1990 o obecnom zriadení, účasť na zasadnutiach obecného 
zastupiteľstva a na zasadnutiach komisií zriadených obecným zastupiteľstvom. 
V zmysle § 18f, ods. 1, písm. g.) zákona 369/1990 o obecnom zriadení, vybavovanie sťažností. 
V zmysle § 18f, ods. 1, písm. c.) zákona 369/1990 o obecnom zriadení, stanovisko k návrhu 
rozpočtu obce na roky 2025 – 2027. 
Účasť na obligatórnych školeniach vyplývajúcich z členstva v ZHK SR. 
Absolvovanie odborných seminárov a vzdelávacích programov aktuálne zaradených do ponuky 
RVC Slovensko (MT, TN, NR, KE) a iné. 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje 
Plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce Sučany II. polrok 2024 
 
Hlasovanie z prítomných: 10 
Za: 10 (Milan Cuna, Ing. Peter Pohl, Ľubomír Kyselica, Martin Giert, Mgr. Lenka Žuchová,  
Mgr. Róbert Kováč, Miroslav Mihálik, Peter Krčula, MUDr. Richard Koyš, JUDr. Mgr. Peter  
Belica) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
 
Návrh VZN obce Sučany č. /2024, ktorým sa mení a dopĺňa VZN obce Sučany 
č. 2/2016 o nakladaní s komunálnymi odpadmi a s drobnými stavebnými od-
padmi na území obce 
 
p. starosta informoval, že Ministerstvo životného prostredia predložilo novelu vyhlášky k od-
padovému hospodárstvu. Návrh VZN reaguje na to, že od 1.1.2025 má obec povinnosť upra-
vovať zmesový komunálny odpad pred uložením na skládku. Návrh upravuje nové sadzby po-
platku s účinnosťou od 1.1.2025. Jedná sa o to, že odpad má byť pred uložením na skládku 
vyseparovaný. V prípade, že nebude vytriedený, sadzba za odpad bude omnoho vyššia. Vážený 
zber odpadu by bol spravodlivejší. Doteraz bola vyhláška nastavená podľa separácie. Pokiaľ 
obec separovala, separovalo sa 7 položiek. Pokiaľ obce separovali, poplatok bol 11 €. V prí-
pade, že neseparovali, poplatok predstavoval 33 €. Vďaka tomu občania začali poctivejšie trie-
diť odpad.  
Nové vládne nariadenie upravuje sadzby drobného stavebného odpadu, iné druhy komunálneho 
odpadu, nebezpečný odpad, kde cena stúpne z 35 €/t na vyše 40 €/t. Odpad ako zemina a ka-
menivo stúpne z 8 €/t na 15 €/t. 
Obec dostane v rámci hodnoty zákazky dostala nacenenú možnosť, ktorou ide dnes a možnosť 
váženého zberu. Uvedené ceny predpokladanej hodnoty zákazky sú predpokladané. Je zrejmý 
percentuálny nárast, ktorý tam môže nastať. Samotné VZN bolo prerokované všetkými komi-
siami. Za obce Turca, vzhľadom k tomu, že sa jedná o čerstvú problematiku, pripravujú sa Obec 
Bystrička, Obec Blatnica a Mesto Turany. Mesto Martin túto možnosť zvažuje.   
Zberové spoločnosti sú prichystané, zabezpečujú váhy a obce sa rozhodujú, či pôjdu do takejto 
formy zberu komunálneho odpadu. 
K návrhu VZN boli vznesené pripomienky občanov. Dňa 10.6.2024 reagovala Ing. Miriam 
Gregorová, Anna Ferková a Tibor Gregor. Týmito pripomienkami sa zaoberala aj ekonomicko-
legislatívna komisia. Občania žiadajú, aby navrhovaná zmena VZN nebola schválená, aby bola 
schválená až po zverejnení navrhovanej výšky poplatku za komunálny a drobný stavebný 



 
  

odpad a aby pripomienkovanie bolo predložené na rokovanie obecného zastupiteľstva a verejne 
prerokované s občanmi.  
p. starosta uviedol, že prerokovanie je na rokovaní vlády, vláda o problematike rozhoduje, 
môžu nastať ešte zmeny. Ceny nestúpnu 200-300-násobne ako bolo prezentované v médiách, 
ceny po vysúťažení budú nižšie. Ak sa obec rozhodne ostať pri súčasnej forme zberu komunál-
neho odpadu, je otázne, aký dopad to bude mať na občana.  
 
Mgr. Lenka Žuchová uviedla, že ekonomicko-legislatívna komisia prerokovala návrh VZN ako 
aj pripomienky občanov. Prečítala stanovisko ekonomicko-legislatívnej komisie.  
 
Členom komisie bol predložený návrh VZN o nakladaní s komunálnymi odpadmi a drobnými 
stavebnými odpadmi na území obce, ktorým sa okrem iného zavádza vážený množstvový zber 
zmesového komunálneho odpadu v obci. Dňa 10.6.2024 boli obci doručené od spoločnosti 
Brantner Fatra s. r. o. predbežné hodnoty zákazky na zber a likvidáciu komunálneho odpadu na 
roky 2025, 2026 a 2027 formou váženého aj neváženého zberu. Opätovne dôjde k zvýšeniu 
cien za túto službu, pričom najvýznamnejší nárast je spôsobeným zákonom zavedenou 
povinnosťou mechanicko-biologickej úpravy zmesového komunálneho odpadu pred uložením 
na skládku. Táto povinnosť mala byť v platnosti už od roku 2024, ale bola odložená na rok 
2025. Týmto návrhom VZN sa určí spôsob zberu komunálneho odpadu, či budeme jednotlivé 
nádoby na odpad vážiť, alebo nie. Po určení spôsobu zberu vyhlási obec verejné obstarávanie 
danej služby. Na základe vysúťaženej ceny sa bude počítať výška preddavku za komunálny 
odpad, čo bude schvaľované vo VZN o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné 
stavebné odpady. V prípade schválenia váženého zberu bude na rok 2025 vyrubený občanom 
preddavok na poplatok za komunálny odpad, ktorý sa počíta ako súčin zákonom stanovenej 
sadzby, frekvencie vývozu a nosnosti, resp. objemu nádoby. Po skončení kalendárneho roka, 
zosumarizovaní všetkých dát bude vypočítaná sadzba za kilogram odpadu a určená výška 
poplatku podľa odvezeného odpadu z jednotlivých nádob, ako súčin sadzby za kilogram 
a hmotnosti vyvezeného odpadu. Vyčíslený poplatok bude započítaný s uhradeným 
preddavkom. 
Členovia ekonomicko-legislatívnej komisie prediskutovali danú problematiku, zastávajú názor, 
že váženie odpadu je najspravodlivejší spôsob, ktorý zohľadňuje separovanie, predpokladajú aj 
zvýšenie vytriediteľnosti odpadu v obci. Zvážili aj možnosť nárastu čiernych skládok. Dali 
návrh na rozšírenie osvety v danej problematike, informovanie cez webové stránky obce, 
v Sučianskych zvestiach, usporiadanie prednášok ku separovaniu odpadu, kompostovaniu.  
Ekonomicko-legislatívna komisia odporúča OZ schváliť daný návrh VZN. 
Ekonomicko-legislatívna komisia prerokovala pripomienky k VZN. Dňa 10.6.2024 boli obci 
doručené pripomienky občanov k Návrhu VZN o nakladaní s komunálnymi odpadmi 
a drobnými stavebnými odpadmi na území obce. Tieto pripomienky členovia komisie 
prerokovali s nasledovným stanoviskom: 
Pripomienka č. 1: 
Z návrhu VZN bude vypustený bod d), nakoľko danú problematiku upravuje Zákon o odpadoch 
č. 79/2015, a to § 13, ods. g) zakazuje: zneškodňovať spaľovaním biologicky rozložiteľný 
odpad s výnimkou prípadu, na ktorý bol vydaný súhlas podľa § 97 ods. 1 písm. b), t.j. na základe 
zákona je možné postihovať porušenie. Žiadne  komunálne odpady, a teda ani biologicky 
rozložiteľné odpady, sa nemôžu spaľovať vo vykurovacích zariadeniach.  
Pripomienka č. 2: 



 
  

Zber papiera robí škola v spolupráci so spoločnosťou Brantner Fatra s.r.o., s ktorou má obec 
zmluvu.  
Pripomienka č. 3:  
Predkladaný návrh VZN nestanovuje poplatok za komunálne odpady a drobné stavebné odpady. 
Poplatok sa stanovuje vo VZN č. 2/2012 O MIESTNOM POPLATKU ZA KOMUNÁLNE 
ODPADY A DROBNÉ STAVEBNÉ ODPADY.  
Zbernú nádobu si kupujú občania, podnikatelia na svoje náklady. Môžu si ju zakúpiť na 
obecnom úrade za aktuálnu cenníkovú cenu (rozsah ceny od 24,00 do 60,00 EUR je daný preto, 
lebo ceny nádob neustále stúpajú, aby sa nemuselo stále upravovať VZN). Občania, 
podnikatelia si môžu typizované smetné nádoby kúpiť aj u iných predajcov.  
Po určení spôsobu zberu vyhlási obec verejné obstarávanie danej služby. Na základe 
vysúťaženej ceny sa bude počítať výška poplatku za komunálny odpad, čo bude schvaľované 
vo VZN o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady. 
V prípade schválenia váženého zberu bude na rok 2025 vyrubený občanom preddavok na 
poplatok za komunálny odpad, ktorý sa počíta ako súčin zákonom stanovenej sadzby, 
frekvencie vývozu a nosnosti, resp. objemu nádoby. Po skončení kalendárneho roka, 
zosumarizovaní všetkých dát bude vypočítaná sadzba za kilogram odpadu a určená výška 
poplatku podľa odvezeného odpadu z jednotlivých nádob, ako súčin sadzby za kg a hmotnosť 
reálne vyvezeného odpadu. Vyčíslený poplatok bude započítaný s uhradeným preddavkom.  
Pripomienka č. 4: 
Vo VZN je uvedené, že pôvodca odpadu je povinný vytriedený biologický odpad prednostne 
ukladať na vlastné kompostovisko. Ďalej je možné využiť na uloženie biologického odpadu 
zberný dvor a nádoby na kuchynský odpad. 
Obec nemôže určiť, kde má mať občan umiestnený kompostér na svojom pozemku. 
Pripomienka č. 5: 
Obstaráva sa balík služieb a to zber + odvoz + evidencia + váženie (cena vrátane obstarania 
elektronických identifikátorov, importu a exportu dát, inštalácie elektronických 
identifikátorov). Všetko bude zahrnuté do miestneho poplatku.  
Pripomienka č. 6: 
Typ elektronického identifikátora bude známy až po verejnom obstarávaní. Osobitný 
identifikátor bude pre plastové nádoby a osobitný pre kovové nádoby. 
Pripomienka č. 7: 
Ak sa preukáže, že nádobu poškodil pracovník spoločnosti Brantner Fatra s. r. o., tak bude 
nádoba vymenená na náklady spoločnosti. V súčasnosti to takto funguje.  
Pripomienka č. 8:  
Obstaráva sa balík služieb a to zber + odvoz + evidencia + váženie (cena vrátane obstarania 
elektronických identifikátorov, importu a exportu dát, inštalácie elektronických 
identifikátorov). Všetko bude zahrnuté do miestneho poplatku.  
Pri poškodení nádoby alebo elektronického identifikátora sa bude posudzovať, kto toto 
poškodenie spôsobil a teda kto zaplatí novú nádobu alebo nový elektronický identifikátor.  
Pripomienka č. 9: 
Rodinné domy nevyužívajú a ani nevyužívali na vývoz frekvenciu 1 x za týždeň.  
Frekvencia 1 x za týždeň sa využíva pri podnikateľoch a bytových domoch.  
Platiť sa bude za odvážený odpad, teda súčin sadzby za 1 kg odpadu a reálne navážené 
množstvo odpadu v každej nádobe a domácnosti.  



 
  

Po určení spôsobu zberu vyhlási obec verejné obstarávanie danej služby. Na základe 
vysúťaženej ceny sa bude počítať výška poplatku za komunálny odpad, čo bude schvaľované 
vo VZN o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady. 
V prípade schválenia váženého zberu bude na rok 2025 vyrubený občanom preddavok na 
poplatok za komunálny odpad, ktorý sa počíta ako súčin zákonom stanovenej sadzby, 
frekvencie vývozu a nosnosti, resp. objemu nádoby. Po skončení kalendárneho roka, 
zosumarizovaní všetkých dát bude vypočítaná sadzba za kilogram odpadu a určená výška 
poplatku podľa odvezeného odpadu z jednotlivých nádob, ako súčin sadzby za kg a hmotnosť 
reálne vyvezeného odpadu. Vyčíslený poplatok bude započítaný s uhradeným preddavkom. 
 
p. Kyselica prečítal stanovisko komisie životného prostredia a verejného poriadku. Jej členovia 
komisie diskutovali o návrhu VZN na vážený množstvový zber a predložených Predpokladaných hod-
notách zákazky (ďalej len „PHZ“). Navýšenie cien odpadov robí nielen zavedenie váženého množstvo-
vého zberu, ale aj mechanicko – biologická úprava zmesových komunálnych odpadov (ďalej len 
„MBÚ“), ktorá by mala platiť od januára 2025 a predstavuje sumu 246 381 € s DPH na rok. Vážený 
množstvový zber by mal byť spravodlivejší než nevážený. V nevýhode budú stále bytové domy so spo-
ločnými 1100 l kontajnermi. Na zasadnutí komisie referentka životného prostredia a dopravy s pani 
prednostkou podrobne vysvetlili dôvod, prečo je potrebné cenu vývozu komunálneho odpadu navýšiť. 
Na komisii boli prerokované nasledovné výpočty v prípade uplatnenia MBÚ: 

- v prípade paušálneho poplatku by jeho výška bola cca 130€/osoba/rok 
- v prípade frekvenčného množstvového zberu by výška poplatku za nádobu 120l vyvážanú raz 
za mesiac bola 312€ (v súčasnosti 120 €) 
- v prípade váženého množstvového zberu by výška preddavku za nádobu 120l vyvážanú raz 
za mesiac bola cca 380€ - pri naplnenej nádobe (v súčasnosti je výška poplatku 120 €, poplatok 
bude teraz vypočítaný podľa reálneho množstva odpadu) 
t.j. rozdiel medzi cenami váženého a frekvenčného zberu by bol 1,2 násobok 
 
Poznámka:  
Tieto ceny vychádzali z prepočtu cien podľa PHZ od Brantner zahŕňajúcej dve položky , ktoré 
sú alternatívne (zneškodnenie zmesového komunálneho odpadu (mechanicko-biologická 
úprava MBÚ), t.j. buď sa bude fakturovať obci jedna alebo druhá.  
Opravené prepočty výšky poplatku sú nasledovné: 
- v prípade paušálneho poplatku (s MBÚ) by jeho výška bola cca 130 €/osoba/rok 
- v prípade frekvenčného množstvového zberu by výška poplatku za nádobu 120 l vyvážanú raz 
za mesiac bola 256 € (v súčasnosti 120 €) 
- v prípade váženého množstvového zberu by výška poplatku za nádobu 120 l vyvážanú raz za 
mesiac bola cca 329 € (v súčasnosti 120 €) 
t.j. rozdiel medzi cenami váženého a frekvenčného zberu by bol 1,28 násobok 
 
Výška nákladov je vypočítaná veľmi orientačne, podľa údajov PHZ (musí sa počkať na verejné 
obstarávanie). Pri váženom zbere ide o hrubý výpočet, keďže sa vychádza zo v súčasnosti roz-
ličných sadzieb. Hlavným cieľom je to, aby bolo jasné o koľko je vyšší rozdiel medzi váženým 
a neváženým zberom. Pri takto drahom odpade by mal občan platiť iba za to čo má v nádobe. 
Jedine pri váženom zbere bude mať možnosť znížiť si svoj poplatok za odpad a to dôsledným 
triedením.  



 
  

p. prednostka komisiu upozornila, že pri takomto enormnom navýšení sadzieb by už obec ne-
mohla poskytovať niektorým občanom (jeden alebo dvaja v domácnosti) zľavy. U nich sa totiž 
predpokladá, že napr. 2 osoby naplnia nádobu do polovice a preto majú 50% zľavu. Ale ak ju 
naplnia celú, tak druhú polovicu nádoby  by zaplatila obec a to už nebude možné, lebo obec 
tento rok ide na hranu s podielovými daňami a tento rok boli prvý krát mínusové dane (po 
uplatnení daňového bonusu), čo však bolo vykryté daňou z príjmu právnických osôb, to však 
budúci rok už nebude.  
- zároveň nebude už môcť byť zachovaný pomer sadzieb, aký je teraz, kde menšia nádoba menej 
krát vyvážaná má vyššiu sadzbu než väčšia nádoba častejšie vyvážaná. Rozdiel medzi týmito 
nádobami bude musieť byť väčší.  
- uviedla príklad, že ak by bol zavedený vážený zber a nádoba by stála 380 €, tak napr. p. Bella, 
ktorý má naplnenú 1/5 nádoby, by platil cca 77 €.  
 
p. Kyselica skonštatoval, že náklady sa po zasadnutí komisie prepočítaním znížili. 
 
Diskusia: p. Krčula, Mgr. Žuchová, JUDr. Mgr. Peter Belica, Mgr. Kováč, p. prednostka 
 
p. Krčula uviedol, že na základe dostupných informácií z tabuliek mu vychádza poplatok v 
prípade frekvenčného vývozu prípade 5-člennej rodiny 256 €, čo predstavuje 51,20 €/osobu, čo 
predstavuje nárast o 70 percent oproti roku 2024. V prípade váženého zberu je potrebné na 
nádobu umiestniť digitálny merač. Vyzerá to dobre, lebo to bude odrážať skutočnú spotrebu v 
domácnostiach. Podľa dostupných informácií, elektronický identifikátor by mal stáť 150 €, mal 
by sa rozrátať na 3 roky, čo by predstavovalo 50 €/rok a platí ho užívateľ. V prípade, že sa to 
priráta k 329 €, budú náklady jeho 5-člennej rodiny predstavovať 379 €, t.j. 75,80 €/osoba. 
Rozdiel medzi frekvenčným a váženým zberom predstavuje 24,60  €/osoba v neprospech váže-
ného zberu. Podotkol, že ako rodina si zvolili frekvenčný vývoz 120 l nádoby každé dva týždne 
z dôvodu, že naplnia nádobu na 80-100 %, takže pre nich žiadne iné šetrenie pri váženom zbere 
už nie je, nakoľko už nemá ako odpad separovať. V prípade zavedenia váženého zberu nastane 
„smeťová turistika“, nakoľko každý občan sa bude snažiť znižovať váhu odpadu v nádobe. 
Požiadal prítomných poslancov o zváženie, ktorý druh zberu komunálneho odpadu bude vy-
bratý. 
 
p. starosta uviedol, že si nemyslí, že samostatný čip je drahý. Čo sa týka smetných nádob, či už 
plastových alebo plechových, nie na všetky je možné nainštalovať čip. Navrhol, že čipy môže  
v prípade schválenia obecným zastupiteľstvom zakúpiť obec. Čo sa týka neváženého zberu ko-
munálneho odpadu, občan sa môže namietať vysokú cenu poplatku, ktorá nie je dôsledkom 
schválenia obecným zastupiteľstvom, ale schválením nariadenia vlády, ktoré sa bude každo-
ročne upravovať. V prípade, že sa odpad bude vyvážať na skládku bez vytriedenia, cena sa bude 
horibilne zvyšovať.  
 
p. Krčula uviedol, že za túto dobu sa obec priklonila k paušálnemu výberu poplatku, bola sta-
novená sadzba na obyvateľa, občan mohol mať ľubovoľný počet nádob. Doba priniesla to, že 
po zavedení iného zberu občan triedi sklo, plasty, zelený odpad, vozí ho do zberného dvora do 
presne určených nádob.  
 
p. starosta uviedol, že pokiaľ občan mal v smetnej nádobe zelený odpad, zberová spoločnosť 
mu nádobu nevyviezla.  
 



 
  

p. Krčula uviedol, že ako 5-člennej domácnosti mu vyšli nasledovné skutočnosti. Prechodom 
na frekvenčný zber v r. 2023 má doma 120 l nádobu s frekvenciou vývozu dvakrát mesačne. 
Poplatok mu tak vyšiel 177 € na celú rodinu, čo predstavuje 35,4 €/osoba. Opýtal sa, prečo obec 
neostala na paušálnom výbere poplatku, keď v okolitých obciach okresu bol poplatok 32-40 
€/osoba.  
 
p. starosta odpovedal, že v budúcom roku by bol predpoklad 110 €.  
 
Mgr. Žuchová uviedla, že poslanci upustili od paušálneho a pristúpili množstvovému zberu ko-
munálneho odpadu z dôvodu, že bolo potrebné znížiť objem komunálneho odpadu a zvýšiť per-
cento separácie, nakoľko z týchto čísel sa odvíjala cena za tonu komunálneho odpadu pre obec. 
Paušálnym poplatkom nie je možné dosiahnuť zvýšenie separácie a zníženie komunálneho od-
padu. V prípade ponechania paušálu by bola obec na prvom mieste v množstve zmesového ko-
munálneho odpadu na obyvateľa. 
 
p. prednostka dodala, že Mesto Žilina idú zaviesť vážený množstevný zber. 
 
p. starosta dodal, že do množstevného zberu idú obce Blatnica, Bystrička a mestá Turany, Mar-
tin. 
 
p. prednostka dodala, že odpadová spoločnosť Brantner má monopol v Turci, doposiaľ nepo-
skytovala túto službu. Vážený zber je prevažne zavedený na juhu Slovenska. 
 
Mgr. Žuchová uviedla, že prvýkrát o tomto všeobecne záväznom nariadení rozhodovala Komi-
sia verejného poriadku a životného prostredia s tým, že keď videla pôvodné navýšenie, bola 
jednoznačne za to, aby sa zaviedol vážený zber. Ak má byť takýto nárast, tak nech je to spra-
vodlivé. Ak niekto separuje, tak nech platí menej ako ten, čo neseparuje. To bola základná pre-
misa, ktorou sa riadila na komisii. Po komisii začala pochybovať o čiernych skládkach, odpa-
dovej turistike, no aj na ekonomickej komisii prevažuje pôvodný názor. Dôjde k zvýšeniu cien 
vďaka mechanicko-biologickej úprave. Reálna cena momentálne nie je zrejmá, nakoľko bude 
prebiehať verejné obstarávanie. Vychádza sa momentálne z predbežnej hodnoty zákazky. Vý-
sledkom verejného obstarávania by mohli byť trošku nižšie ceny. Je možné, že sa účinnosť 
zákona ohľadom mechanicko-biologickej úpravy odpadu posunie alebo úplne zruší, čo ceny 
tak nenavýši. Momentálne sa s týmto navýšením ráta. Momentálne platí, že čo obec zaplatí za 
odpady, musí vybrať od občanov. Obec nemôže dotovať náklady na odpad. Obec je subjekt, 
ktorý stojí medzi odpadovou spoločnosťou a občanom. Zo zákona nemôže na túto činnosť dop-
lácať. Cieľom je znižovanie množstva komunálneho odpadu a zvyšovanie separácie, čo nie je 
len cieľom našej obce ale celého Slovenska, príp. celej Európy, pretože skládkovanie sa zaka-
zuje. Čím menej odpadu sa tvorí, tým lepšie. Vážený zber dokáže znížiť komunálny odpad, 
občania si budú viac dávať viac záležať na separovaní odpadu.  Uviedla, že dnes sa informovala 
v meste Trebišov, nedá sa to dosiahnuť za rok, je potrebná trpezlivosť, no je potrebné niekde 
začať. Obec poskytuje úľavy vo výške 63 tis. € ročne. Budúci rok nebude možné úľavy poskyt-
núť. Jediné čo môže občan urobiť, je separovať. Obec nemôže dotovať likvidáciu komunálneho 
odpadu. Je potrebná informačná kampaň, informovať občanov, urobiť verejné stretnutie, vy-
svetliť si veci, možno prídu s nejakými návrhmi, riešením. Dnes ide o to, či bude schválený 
vážený alebo nevážený zber komunálneho odpadu. Do konca roka je priestor doladiť všeobecne 
záväzné nariadenie. Je čas ešte zistiť doplňujúce informácie u jednotlivých obcí a miest. 
Uviedla, že bude potrebné porušenie zákona pokutovať, využiť kamerový systém. Je to však 
skôr o tom, učiť občanov, ktorí tvoria čierne skládky. 
Pre bytovky a ul. Pri Váhu navrhla ponechať frekvenčný zber.  



 
  

U čiernych skládok je potrebné rátať s tým, že náklady na ich likvidáciu sa zarátavajú do ná-
kladov za odpad, následne sa rozrátajú všetkým.  
Skonštatovala, že dnes je potrebné rozhodnúť, či obec pôjde cestou váženého alebo neváženého 
odpadu. Do 15. decembra je možné doladiť ešte detaily. 
 
p. Krčula uviedol, že podľa dostupných informácií vážený zber vychádza viac. 
 
JUDr. Mgr. Peter Belica uviedol, že ľudia sa všeobecne boja nových vecí. Chápe obavy obyva-
teľstva. Je snahou poslancov obecného zastupiteľstva uvažovať tak, aby aj keď to vyzerá 
drahšie, bolo to pre občanov lacnejšie. Celkové zvýšenie je závislé na mechanicko-biologickej 
úprave odpadu.  
 
Mgr. Kováč uviedol, že pred tromi rokmi pri prijímaní nového VZN občania namietali, že sys-
tém je nespravodlivý a chcú platiť menej. Obec vtedy občanom vyhovela, urobili sa určité 
úľavy, ktoré sú platné. Zavedením váženého zberu sa zrušia platné úľavy. Na základe návrhu 
p. starostu by obec mohla zaplatiť čipy.  
 
p. prednostka dodala, že úhrada je možná z rezervného fondu.  
 
Mgr. Kováč uviedol, že aj kompostéry zaplatila obec a občania vyvážajú zelený odpad naďalej 
na zberný dvor. Obec nemôže ísť takouto cestou. 
Čo sa týka nového zberu odpadu, dôjde k navýšeniu vďaka monopolu spoločnosti, ktorá vyváža 
odpad. Bude sa potrebné prispôsobiť daným cenám. Najlepšie by bolo ceny zazmluvniť na dlh-
šie časové obdobie, zníženie je možné len dôsledným separovaním.  
 
p. starosta uviedol, že v prípade, že neprejde vážený zber, bude potrebné prehodnotiť, či sa 
uzatvorí zmluva na tri roky na nevážený zber. Vtedy by to občan pocítil, nebolo by možné sa 
vrátiť sa späť, čo by mohlo byť následne vytknuté. Toto všetko je potrebné vziať do úvahy. 
Uviedol, že pokiaľ bola prijatá vyhláška, príp. nariadenie vlády, i zberová spoločnosť sa tomuto 
musí prispôsobiť náklady a pokiaľ bude potrebné odpad pred skládkovaním vytriediť, niekto to 
musí zaplatiť. I obec sa musí so zmenami vysporiadať a pre občanov čo najlepšie nastaviť sys-
tém.  
 
JUDr. Mgr. Belica sa opýtal, že keď je predbežná hodnota zákazky daná a bola vysúťažená, ak 
vláda prijme v novembri vyhlášku, či súťaženie zohľadní následne prijatú vyhlášku. 
 
p. prednostka uviedla, že práve pri tom došlo k pochybeniu vo výpočte navýšenia, lebo pred-
bežná hodnota zákazky obsahuje dve položky, ktoré sú alternatívne. Buď sa uplatňuje zneškod-
ňovanie zmesového komunálneho odpadu, ktoré je nacenené na cca 200 tis. € za tri roky, alebo 
mechanicko-biologická úprava (MBÚ) – triedenie odpadu pred uložením na skládku, nacenené 
na 600 tis. €. Predbežná hodnota zákazky nie je vysúťažená cena, ale maximálna predbežná 
hodnota zákazky.  Takto alternatívne súťažia mestá a obce, nakoľko do poslednej chvíle sa 
čaká, ako sa rozhodne vláda. Čo sa týka komisie životného prostredia a verejného poriadku, 
ospravedlnila sa za pochybenie pri prepočte navýšenia, avšak poslanci v materiáloch obdržali 
predbežnú hodnotu zákazky s predložením stúpajúcich nákladov z 208 tis. € na 445 tis. € s vý-
počtami. 
Odvoz 120 l nádoby pri frekvenčnom zbere by stál 255 €, čo predstavuje 2,3-násobné zvýšenie 
bez ohľadu na to, či je plná, prázdna, poloprázdna. Keď by mal občan platiť čipy, tak by vývoz 
120 l nádoby stál 327 €. Ak ju občan naplní do polovice, nebude platiť 250 €, ale len 160 €. 
Uvedený materiál je výhodný pre občanov a obec. Spoločnosť Brantner žije zo zmesového ko-
munálneho odpadu. Čím ho je menej, tým menej sa platí. Ide o financie a záťaž na občana. Pri 



 
  

2,13-násobnom zvýšení pri frekvenčnom zbere obec neutiahne poskytované zľavy tak, ako do-
teraz. Čo sa týka podielových daní, ešte tento rok zníženie cca 200 tis. € vykrývajú podielové 
dane z príjmu právnických osôb, ktoré poskytuje štát na vykrytie daňového bonusu. Tie tento 
rok skončia. V máji boli podielové dane od občanov prvýkrát od r. 2005 mínusové, no vykryli 
ich dane z príjmu právnických osôb. Budúci rok sa opäť zopakuje situácia mínusových podie-
lových daní. Tak ako mala v minulosti obec príjem 1 900 tis. €, budúci rok bude príjem obce 
znížený o 200 tis. € na 1 700 tis. €. V tomto roku ide obec na hranu s podielovými daňami. 
Odpadové hospodárstvo nie je možné platiť z nasporených finančných prostriedkov z re-
zervného fondu. Sú to bežné výdavky, ktoré je možné platiť iba z podielových daní, z bežných 
príjmov. Na tento rok bolo povolené platiť výdavky i z rezervy, povolilo sa to v r. 2008 počas 
krízy. Nebude to možné zaplatiť, aj keď na účte bude mať obec peniaze z rezervného fondu. 
Z bežných príjmov to obec nedokáže zaplatiť. Zľavy občanom bude nutné zrušiť. Občania 
s nižším príjmom, starší občania nemajú na to, aby zaplatili za odpad. Buď majú menej odpadu, 
alebo budú musieť odpad vytriediť, čím dosiahne nižší poplatok za komunálny odpad. Zároveň 
vytriedenosťou obci klesnú poplatky za uloženie odpadu na skládku. Keď nízkopríjmový oby-
vateľ nezaplatí poplatok za komunálny odpad, dostáva sa do problému pri sociálnych bytoch, 
nedostane potvrdenie, že má zaplatené dane, príspevok na bývanie od štátu.  
Keď sa prechádzalo z paušálu na frekvenčný zber, ledva prešiel, všetci sa báli. Je návrh, aby sa 
uhradili čipy z rezervného fondu. Obec hospodári dobre, na rezervnom fonde peniaze sú, mí-
ňajú sa s rozumom. V minulom roku sa urobili projekty z eurofondov za 750 tis. €, čerpajú sa 
externé zdroje, urobili sa úpravy troch miestnych komunikácií. Z minulého roka bol prebytok 
hospodárenia 600 tis. €. Úľavu pre obyvateľov je možné urobiť touto formou, je to príspevok 
pre nich. Čo sa týka váženého zberu, plná nádoba vychádza viac. Ak občan naplní smetnú ná-
dobu na menej ako 78 %, začína byť preňho vážený zber výhodný.  
Keď by sa prijal vážený zber a poplatok pri vyňatých uliciach, tak poplatok by mali frekvenčný, 
ak by sa prijalo, že sú vypustené. Navrhla však aj im osadiť čipy a smetné nádoby vážiť, aby 
obec mala dostupné údaje. Zároveň je to aj kontrola zberovej spoločnosti Brantner. Súčet jed-
notlivých nádob musí dávať celkový vážny lístok. Interným prieskumom bolo zistené, že práv-
nické osoby v priemyselnej zóne by privítali vážený zber.  
Čo sa týka bytoviek, 20 má malé 120 l nádoby, 23 má veľké. Bolo by dobré zvážiť, aby tieto 
prešli na malé nádoby. Bytové domy Tehelná a Hradiská sú sociálne byty s nižším nájomným.  
Obec má lehotu do 30.6.2024 ak sa rozhodne pre vážený zber, nahlásiť uvedenú skutočnosť 
zberovej spoločnosti. Obecné zastupiteľstvo sa tak rozhodne na tomto zasadnutí pre vážený 
zber, alebo to už v tomto roku nebude možné. V prípade, že sa obecné zastupiteľstvo neroz-
hodne pre vážený zber, bude potrebné stanoviť lehotu, na akú dobu má obec súťažiť frekvenčný 
zber odpadu. Budúci rok ceny vyletia nahor a budú narastať pri zvyšovaní poplatkov. Vtedy už 
nebude možná cesta späť. Požiadala obecné zastupiteľstvo o stanovisko, na akú dlhú dobu má 
obec súťažiť frekvenčný zber.  
 
Mgr. Žuchová naniesla faktickú poznámku, že čipy by bolo vhodné nainštalovať všade. Aj 
z Brantneru má informáciu, že čipovaním si to aj oni vedia odsledovať. Druhá vec je váženie, 
Čipy je potrebné umiestniť aj tam, kde bude frekvenčný zber.  
Dodala, že aj úľavy idú z peňazí všetkých občanov.  
 
p. prednostka dodala, že obec nevie predpokladať objem úľav, ktoré idú na úkor obce. Avšak 
je potrebné povedať, ak niekto platí celú nádobu a zaplatí ju na 80 %, tak zvyšných 20 % venuje 
obci. Avšak osoba, ktorá má 50 % zľavu, tak dvojčlenná domácnosť naplní nádobu na 50 %. 
Ak ju zaplní na 75%, zvyšných 25 % ide na triko obce.  
 
Mgr. Žuchová požiadala, ak obec prejde na vážený zber komunálneho odpadu, bude potrebné 
do konca roka premyslieť, ako umožniť občanom lepší prístup k separovaniu, vytvoriť 



 
  

podmienky. Bolo by vhodné navýšiť počet modrých nádob na separovanie papiera, ak má obec 
záujem o separovanie. Taktiež navrhla zvýšiť vývoz zeleného odpadu, urobiť stojiská na ku-
chynský odpad. 
 
p. starosta uviedol, že čo sa týka zeleného odpadu, obec sa zapojila do žiadosti o zakúpenie 
zberného traktora s kontajnermi. V prípade úspešnosti bude potrebné deklarovať množstvá vy-
vezenej trávy, konárov.  
 
p. Kyselica uviedol, že nepochybuje o tom, že vážený zber bude najspravodlivejší. V prípade 
začipovania 1100 l nádoby by dostali bonus všetci občania. Bytové domy budú mať 1100 l 
nádoby, ideálne by bolo, keby mali prístrešok. Je otázne, ako sa bytové domy k tomu postavia, 
bude to najväčší problém.  
 
Mgr. Žuchová uviedla, že bytové domy si kontajnery zamykajú.  
 
JUDr. Mgr. Belica navrhol pripomienku o zavedení výnimky naformulovať a zapracovať ju do 
Všeobecne záväzného nariadenia.  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým obecné zastupiteľstvo v Sučanoch  
schvaľuje  
vystúpenie p. Miriam Gregorovej: 

Hlasovanie z prítomných: 10 
Za: 10 (Milan Cuna, Ing. Peter Pohl, Ľubomír Kyselica, Martin Giert, Mgr. Lenka Žuchová,  
Mgr. Róbert Kováč, Miroslav Mihálik, Peter Krčula, MUDr. Richard Koyš, JUDr. Mgr. Peter  
Belica) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
Miriam Gregorová uviedla, že diskusia ukázala, že ani obecné zastupiteľstvo v tom nemá jasno. 
Kormidlo drží spol. Brantner. Obec je sprostredkovateľom služby.  
 
p. starosta odpovedal, že cenu doposiaľ nevie ani spol. Brantner, je to na rokovaní vlády.  
 
p. prednostka dodala, že odpoveď bola doručená p. Gregorovej včera v zápisnici.  
 
p. Gregorová dodala, že vzhľadom k pripomienkam, nesprávnym podkladom, ako to uviedla aj 
komisia životného prostredia, ako aj absencii dôvodovej správy s kalkuláciou, apelovala na 
poslancov obecného zastupiteľstva, aby neschválili návrh zmeny uvedeného VZN, resp. posu-
nuli schvaľovanie takejto zmeny až po zverejnení kalkulácie. Obec vie predbežné čísla, na-
koľko spoločnosť Brantner má monopol v Turci. Dodala, že občania žiadali p. starostu kalku-
láciu, chceli vedieť rozdiel medzi neváženým a váženým zberom. Od ekonomickej komisie 
očakávala spracovanú tabuľku o cenách pre občanov. 
 
p. prednostka odpovedala, že predpokladané ceny odpadu bude obec vedieť až po ukončení 
verejného obstarávania na odvoz odpadu. Pre vyhlásenie verejného obstarávania je však po-
trebné vedieť, aký spôsob zberu odpadu bude od nového roka zavedený, aby obec vedela zade-
finovať podmienky zákazky. Reálny poplatok sa však občan dozvie až po ukončení roku 2026, 
po ktorom bude vypočítaná cena 1 kg zmesového odpadu.  
 
p. starosta odpovedal, že p. Gregorová obdržala zápisnicu s vyhodnotením pripomienok.  



 
  

 
Mgr. Žuchová uviedla, že ekonomická komisia mala k dispozícii len predbežnú hodnotu zá-
kazky, cena nie je známa. Najskôr je potrebné stanoviť presné podmienky a špecifikáciu toho, 
čo ide obec súťažiť.  
Uviedla, že ekonomická komisia nepočítala so zakúpením čipov obcou, ich cena je rozrátaná 
do 3 rokov. Celá technológia bude podobná ako Edupage, občan si dokáže odsledovať vývozy, 
hmotnosť odpadu.  
 
p. starosta uviedol, že p. Gregorovej a p. Ferkovej bolo vysvetlené, aké má obec možnosti, no 
je potrebné brať do úvahy rozhodnutie vlády. Cena likvidácie odpadu bude rásť. Obec hľadá čo 
najvýhodnejšie možnosti pre občanov, občan zaplatí za vývoz odpadu, ktorý vloží do smetnej 
nádoby.  
Občania mohli v lehote do 17.6.2024 podať pripomienky k návrhu VZN. K uvedenej proble-
matike bude rokovať vláda, schválené podmienky bude potrebné zapracovať.  
 
p. Gregorová uviedla, že návrh VZN bol zverejnený do 31.5.2024, v stanovenej lehote bolo 
možné podať pripomienky, ktoré prerokovala komisia životného prostredia na svojom zasad-
nutí. V deň rokovania však nemala správne podklady.  
 
p. Kyselica uviedol, že p. prednostka sa na komisii ospravedlnila za chybu. Ekonomicko-legis-
latívna komisia sa nezaberala finančným dopadom na občana. 
 
Mgr. Žuchová uviedla, že ekonomicko-legislatívna komisia mala nesprávne podklady, tabuľky. 
Kontaktovala riaditeľku spoločnosti Brantner, ktorá preverovala informácie a počas zasadnutia 
komisie jej volala, že výpočet je nesprávny. Dala jej informácie podľa predpokladanej hodnoty 
zákazky. Ekonomicko-legislatívna komisia nerozhodla bez podkladov. Uviedla, že jej snahou 
je zorganizovať stretnutie s občanmi, diskusia. 
Skonštatovala, že je presvedčená o tom, že vážený zber je spravodlivejší ako nevážený. Do 30. 
júna je potrebné schváliť systém zberu odpadu, do konca roka je možné doladiť podrobnosti.  
 
Mgr. Olašák uviedol, že návrh VZN bol zverejnený 31.5.2024 v lehote 15 dní pred konaním 
zasadnutia obecného zastupiteľstva s lehotou na pripomienkovanie 10 dní. Čo sa týka výšky 
poplatku, v obci sú občania, ktorí platia 50 €/osoba/rok. Budúci rok to môže byť 55 €, 75 € 
alebo 95 € na osobu, čo však neovplyvní obec, ale štát cez rôzne poplatky, ktoré obec presunie 
na občana. Obec vytvorí spravodlivejší proces, kde obec zaplatí za to, čo má v popolnici. 
Obecné zastupiteľstvo musí do 28.6.2024 prijať stanovisko, na základe ktorého sa zariadi zbe-
rová spoločnosť. Cena za vývoz odpadu bude vyššia, no spravodlivejšia.  
 
JUDr. Mgr. Belica uviedol, že poslanecký zbor rieši danú problematiku už pol roka. Každý 
poslanec sa snaží byť čo najobjektívnejší, vychádza z dostupných informácií. Informácie sa 
riešia, priebežne vyhodnocujú. Poplatok bude pravdepodobne vyšší. Obec ráta i s katastrofic-
kým scenárom, všetko je závislé na rozhodnutí vlády. Nakoľko nie je možnosť poskytnutia 
úľavy občanom z obce, práve tento spôsob triedenia je „pomyselnou zľavou“ pre občanov, 
zohľadňuje špecifikum máločlennej domácnosti.  
 
p. Ferková sa opýtala, koľko stál Mesto Trebišov RFID čip. Uviedla, že spracovaný interný 
materiál obdržali poslanci. Opýtala sa, prečo neprebehla verejná diskusia.  
 
p. starosta odpovedal, že Ministerstvo životného prostredia dalo na vládu materiál dňa 7.6.2024. 
Pripomienkovanie bolo možné dovčera.  
 



 
  

Mgr. Žuchová uviedla, že bytovky môžu byť z nového systému vyňaté a pokračovať v súčas-
nom systéme zberu komunálneho odpadu. Na smetnej nádobe môžu mať 1 čip, faktúra bude 
vystavená na Spoločenstvo vlastníkov bytov, rozráta sa na jednotlivých vlastníkov bytov.  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 
I. schvaľuje pripomienku: 
vypustenie ustanovenia časti ll. § 4 ods. 8) písm. d) VZN 2/2016 a následné prečísľovanie 
ďalších bodov 
 
Hlasovanie z prítomných:  
Za: 9 (Milan Cuna, Ing. Peter Pohl, Ľubomír Kyselica, Martin Giert, Mgr. Lenka Žuchová,  
Mgr. Róbert Kováč, Miroslav Mihálik, MUDr. Richard Koyš, JUDr. Mgr. Peter Belica) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 1 (Peter Krcula) 
Nehlasoval: 0 
  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 
II. schvaľuje pripomienku: 
Ponechanie frekvenčného zberu pre bytové domy 
 
Hlasovanie z prítomných: 10 
Za: 3 (Peter Krčula, JUDr. Mgr. Peter Belica, Mgr. Róbert Kováč) 
Proti: 6 (Milan Cuna, Ing. Peter Pohl, Ľubomír Kyselica, Mgr. Lenka Žuchová,  
Miroslav Mihálik, MUDr. Richard Koyš) 
Zdržal sa: 1 (Martin Giert) 
Nehlasoval: 0 
Uznesenie nebolo prijaté. 
 
  
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 
III. schvaľuje pripomienku: 
Ponechanie frekvenčného zberu pre ul. Pri Váhu 
(neprijaté uznesenie) 
 
Hlasovanie z prítomných:  
Za: 2 (Martin Giert, JUDr. Mgr. Peter Belica) 
Proti: 6 (Milan Cuna, Ing. Peter Pohl, Ľubomír Kyselica, Mgr. Lenka Žuchová, Miroslav  
Mihálik, MUDr. Richard Koyš) 
Zdržal sa: 2 (Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula) 
Nehlasoval: 0 
  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 
IV. sa uznáša na 
VZN obce Sučany č. 3 /2024, ktorým sa mení a dopĺňa VZN obce Sučany č. 2/2016 o nakladaní 
s komunálnymi odpadmi a s drobnými stavebnými odpadmi na území obce s vyššie uvedenou 
pripomienkou 
 
Hlasovanie z prítomných: 10 
Za: 9 (Milan Cuna, Ing. Peter Pohl, Ľubomír Kyselica, Martin Giert, Mgr. Lenka Žuchová,  
Mgr. Róbert Kováč, Miroslav Mihálik, MUDr. Richard Koyš, JUDr. Mgr. Peter Belica) 



 
  

Proti: 0 
Zdržal sa: 1 (Peter Krčula) 
Nehlasoval: 0 
  
 
Ocenenie bezpríspevkových darcov krvi 
 
p. starosta slávnostne udelil Cenu obce Sučany v zmysle VZN obce Sučany č. 2/2017 o verej-
ných oceneniach pre nasledovných bezpríspevkových darcov krvi: 
- p. Štefanovi Šimkovi, byt. Fatranská cesta 1939/1A, 03852 Sučany za získanú Medailu prof. 
MUDr. Kňazovického zo dňa 8.9.2023. Ocenenému bol odovzdaný finančný dar 200,- €. 
- p. Jurajovi Malkovi, byt. Kráľova 1948/16, 03852 Sučany Medaila prof. MUDr. 
Kňazovického zo dňa 16.10.2023 bol odovzdaný finančný dar 200,- €. 
Nakoľko p. Martin Adamčík, byt. J. A.Komenského 238/33, 03852 Sučany sa nezúčastnil 
zasadnutia obecného zastupiteľstva, Cena obce za získanie Zlatej Plakety prof. MUDr. 
Jánskeho zo dňa 8.9.2023 a finančný dar vo výške 100,- € mu bude odovzdaná osobne starostom 
obce dodatočne po jeho návrate z dovolenky. 
 
 
 
Priestor pre verejnosť 
 
p. Marián Špirko, byt. Fatranská cesta Sučany uviedol, že donedávna žil v kľudnej lokalite, no 
v poslednej dobe sa zvýšil pohyb vojenskej techniky. Prístupová cesta by sa mala dať do správy 
štátu. Opýtal sa, prečo sa o ňu má starať obec, platiť opravy keď sa využíva na vyšší záujem 
vojakmi.  Obec nemá žiadne výhody z toho, že tu má tankodrom. Uviedol, že by bolo by 
vhodné, aby mosty dala obec do správy Žilinského samosprávneho kraja. Obec mosty prebrala 
do svojej správy, ak začnú padať, obec bude stáť ich oprava nemalé finančné prostriedky.  
 
p. starosta odpovedal, že obec vyhlasovala v miestnom rozhlase, že počas najbližších 5-dní 
bude zvýšená frekvencia pohybu vojakov armády Slovenskej republiky na tejto komunikácii, 
vykonáva sa tam cvičenie. Obec vyčlenila finančné prostriedky na meranie a monitorovanie 
mosta. Bolo osadené dopravné značenie s obmedzením maximálnej záťaže mosta, aké vozidlo 
tadiaľ môže ísť. Uviedol, že toto obecné zastupiteľstvo nemôže za to, že obec má v správe 
mosty. V čase, keď sa jednalo o rekonštrukciu ul. Fatranskej, obec žiadala Armádu Slovenskej 
republiky, aby prispela na úpravu tejto cestnej komunikácie vzhľadom k tomu, že ju využíva. 
Obec obdržala z Generálneho štábu Ministerstva obrany Slovenskej republiky jednoznačnú od-
poveď, že nemajú finančné prostriedky, nebudú prispievať, musela sa postarať obec. K tým 
obmedzeniam, ktoré ešte môžu nastať z tej správy o telese mosta, ktorú obec obdrží, jedno me-
ranie sa bude vykonávať ešte v júli. Po obdržaní správy bude obecné zastupiteľstvo informovať 
o stave telesa mosta.  
 
Prestávka 
 
 
Zakúpenie a montáž čipov z rezervného fondu na vrub obce 
 
p. prednostka uviedla, že čipy budú sa budú súťažiť v rámci jednej zákazky, aby sa dodávatelia 
nevyhovárali jeden na druhého. Čipy by sa z balíka vyňali, zvyšok predbežnej hodnoty zákazky 
by sa rozpočítal do poplatku. Urobí sa nová predbežná hodnota zákazky, kde osobitnou polož-
kou bude čipovanie a montáž. Je jasné, že cena momentálne nie je zrejmá, že v tomto momente 
je uznesenie neurčité. Keď bude zrejmá cena, obecné zastupiteľstvo bude rozhodovať o použití 



 
  

rezervného fondu. Je potrebné stanovisko obecného zastupiteľstva, či obec má ísť tým smerom, 
aby bolo čipovanie a montáž vyňaté z predbežnej hodnoty zákazky a stanovené ako osobitná 
položka.  
 
Mgr. Žuchová sa opýtala, či sa vyčlenia len čipy alebo aj software.  
 
p. starosta odpovedal, že software nie, ten bude spoločný pre všetky zúčastnené mestá a obce.  
 
p. prednostka odpovedala, že sa vyčlenia len čipy. 
 
Mgr. Žuchová skonštatovala, že reálna cena bude zrejmá po súťaži. Uviedla, že čo sa týka po-
užitia rezervného fondu, je tam výnimka ich použitia aj na bežné výdavky. Opýtala sa, či platí 
výnimka do 31.8.2024. 
 
p. prednostka odpovedala, že do  31.8. je táto povinnosť vyňatá. 
 
p. Krčula sa opýtal, či sa jedná o zakúpenie čipov z rezervného fondu pre všetky nádoby.  
 
p. starosta odpovedal, že sa jedná o zakúpenie čipov a montáže pre všetky nádoby.  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 
V. rozhodlo o použití rezervného fondu na zakúpenie a montáž čipov 
 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (Milan Cuna, Ing. Peter Pohl, Ľubomír Kyselica, Martin Giert, Mgr. Lenka Žuchová,  
Mgr. Róbert Kováč, Miroslav Mihálik, Peter Krčula, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
Neprítomný: 1 (JUDr. Mgr. Peter Belica) 
 
 
Návrh VZN obce Sučany č. ... /2024 o verejnom poriadku 
 
p. starosta informoval, že návrh VZN upravuje využívanie verejných priestranstiev. Boli zapra-
cované výnimky v rámci § 5, zákaz predaja a používania alkoholických nápojov, kde sa špeci-
fikovala výnimka, následne sankcie. VZN bolo pripravené vzhľadom k tomu, že sa vyskytujú 
problémové situácie pri predajni Tesca, dochádza k napádaniu a znepríjemňovaniu života os-
tatných občanov. Obec na to reflektovala osadením kamerového systému.  
 
Mgr. Žuchová uviedla, že ekonomická komisia odporúča návrh VZN schváliť.  
 
p. Kyselica uviedol, že komisia verejného poriadku nemá výhrady k uvedenému návrhu VZN.  
 
p. prednostka sa opýtala, či VZN bude účinné v júli alebo od 1.1.2025.  
 
Hlasovanie o pripomienke k účinnosti VZN – v zmysle zákona od júla 2024: 
 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch  
I. schvaľuje pripomienku na zmenu účinnosti návrhu VZN obce Sučany č. 4/2024 o verejnom 
poriadku v zmysle zákona o obecnom zriadení 



 
  

 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (Milan Cuna, Ing. Peter Pohl, Ľubomír Kyselica, Martin Giert, Mgr. Lenka Žuchová,  
Mgr. Róbert Kováč, Miroslav Mihálik, Peter Krčula, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
Neprítomný: 1 (JUDr. Mgr. Peter Belica) 
 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým sa obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 
II. sa uznáša na  VZN obce Sučany č. 4/2024 o verejnom poriadku podľa vyššie uvedenej 
pripomienky 

Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (Milan Cuna, Ing. Peter Pohl, Ľubomír Kyselica, Martin Giert, Mgr. Lenka Žuchová,  
Mgr. Róbert Kováč, Miroslav Mihálik, Peter Krčula, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
Neprítomný: 1 (JUDr. Mgr. Peter Belica) 
 
 
Zmena organizačnej štruktúry 
 
p. starosta informoval, že od 15.5.2024 bola prijatá do zamestnania nová opatrovateľka, celkom 
ich je 6. 
 
Mgr. Žuchová uviedla, že ekonomicko-legislatívna komisia berie na vedomie zmenu organi-
začnej štruktúry.  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým obecné zastupiteľstvo v Sučanoch  
berie na vedomie zmenu organizačnej štruktúry obce od 15.5.2024 
 
Hlasovanie z prítomných: 8 
Za: 8 (Milan Cuna, Ľubomír Kyselica, Martin Giert, Mgr. Lenka Žuchová, Mgr. Róbert  
Kováč, Miroslav Mihálik, Peter Krčula, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
Neprítomný: 2 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Ing. Peter Pohl) 
 
 
Dodatok č. 3 k zásadám o hospodárení s majetkom obce 
 
p. starosta uviedol, že predmetom uvedeného dodatku je schválenie cenníka hlásenia v miest-
nom rozhlasu, zmena poplatkov za vyhlásenie v miestnom rozhlase, upresnenie časov hláse-
nia a poplatkov.  
 
Mgr. Žuchová uviedla, že ekonomicko-legislatívna komisia uvedený návrh dodatku preroko-
vala, odporúča ho schváliť.  



 
  

 
Diskusia: do diskusie sa nikto neprihlásil 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým obecné zastupiteľstvo v Sučanoch  
schvaľuje 
Dodatok č. 3 k Zásadám hospodárenia s majetkom obce Sučany 
 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (Milan Cuna, Ing. Peter Pohl, Ľubomír Kyselica, Martin Giert, Mgr. Lenka Žuchová,  
Mgr. Róbert Kováč, Miroslav Mihálik, Peter Krčula, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
Neprítomný: 1 (JUDr. Mgr. Peter Belica) 
 
 
Hospodárenie, nakladanie s majetkom obce a jeho nadobúdanie 
 
Poradovník na byty 
 
p. starosta informoval, že na predchádzajúcom zasadnutí obecného zastupiteľstva sa schvaľo-
val poradovník na byty na prvých miestach. 
 
MUDr. Koyš uviedol, že komisia sociálno-zdravotná a bytová uvedený poradovník prejed-
nala, hlasovala o poradovníku, ktorý bol predložený poslancom obecného zastupiteľstva na 
schválenie.  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 
I. prerokovalo žiadosť o zámenu 3-izbového bytu v BD Hradiská p. Kataríny Gallovej a 2-
izbového bytu v BD Hradiská p. Martiny Feriancovej  
 
II. schvaľuje žiadosť o zámenu 3-izbového bytu v BD Hradiská p. Kataríny Gallovej a 2-
izbového bytu v BD Hradiská p. Martiny Feriancovej podľa schváleného poradovníka 
 
III. schvaľuje  autoremedúru uznesenia č. 48 / 2024 na nasledovné znenie: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje nasledovný poradovník na obecné nájomné 
byty na ul. Hradiská a Tehelná 
 

 Typ bytu - adresa 
Poradi

e: G - Hradiská 2-izb.Hradiská 3-izb.Hradiská 1-izb.Tehelná 3-izb.Tehelná  

1. 

Šútovcová 
Viktória 

Nar.  
TP: Sučany, 
Komenského 

58/251 

Katarína 
Gallová 

Nar.  
TP: Hradiská 

879/27B, 
03852 Sučany 

Martina 
Feriancová 

Nar.  
TP: Hradiská 

879/27A, 03852 
Sučany 

Hanesová 
Mária, nar.  
TP: Sučany, 
Jánošíkova 8 

Turanová 
Alexandra,  
Nar.– TP: 

Sučany, Tehelná 
3  

 



 
  

2. 

Facuna 
Miroslav   

Nar.  
TP: Sučany, 
Fučíkova 8 

Cíger  Matej                  
Nar.  

TP:  Sučany, 
Jánošíkova 

1266/6 

Fašánková 
Radoslava 

Nar.  
TP: Sučany, 

Štiavnická cesta 
15 

Šútovcová  
Viktória  

Nar.  
TP: Sučany, 
Komenského 

58/251 

Eva 
Facunová+Ladisl

av Cicko   
Nar. TP: Sučany, 
Partizánska 24  

3. 

Nagy  
Dominik  

Nar. 
TP: Sučany, 
Fučíkova 8 

Facunová 
Diana   
Nar.  

TP: Sučany, 
Pri Váhu 9/3 

Eva 
Facunová+Ladisl

av Cicko   
Nar. TP: Sučany, 
Partizánska 24 

Facuna 
Miroslav   

Nar.  
TP: Sučany, 
Fučíkova 8 

Pušková Agáta              
Nar.  

+ Milan Puška 
nar.  

TP: Hradiská 
879/27B, 03852 

Sučany  

4. 

Oravcová 
Katarína        

Nar.  
TP: Sučany, 
Podhradská 

cesta 3 

Nagy  
Dominik  
Nar. TP: 
Sučany, 

Fučíkova 8 

Hlavatová 
Miroslava   

Nar.  
TP: Sučany, 
Sokolská 23 

Nagy  
Dominik Nar. 
TP: Sučany, 
Fučíkova 8 

Pušková Barbora               
Nar. 

TP: Sučany, 
Partizánska 24 

 

5. 

Šalaga Matúš                       
Nar.  

TP: Sučany, 
Hubová 
2291/20 

  

Pušková Agáta              
Nar.  

+ Milan Puška 
nar.,  

TP: Hradiská 
879/27B, 03852 

Sučany 

Oravcová 
Katarína        

Nar.  
TP: Sučany, 
Podhradská 

cesta 3 

Repiská Beáta    
Nar.  

TP: Turčianska 
Štiavnička 283/6 

 

6. 

Ďurík Juraj      
Nar.  

TP: Žiar nad 
Hronom, 

Š.Moyzesa 
19/2   

Pušková Barbora   
Nar.  

TP: Sučany, 
Partizánska 24 

Šalaga Matúš                       
Nar.  

TP: Sučany, 
Hubová 
2291/20    

 
Hlasovanie z prítomných: 10 
Za: 9 (Milan Cuna, Ing. Peter Pohl, Ľubomír Kyselica, Martin Giert, Mgr. Lenka Žuchová,  
Mgr. Róbert Kováč, Miroslav Mihálik, Peter Krčula, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 1 (JUDr. Mgr. Peter Belica) 
Nehlasoval: 0 
Neprítomný: 0  
 
 
Projekty a investičné zámery v obci  
 
Zníženie energetickej náročnosti materskej školy 
 
p. starosta informoval, že v materskej škole sa realizuje projekt zníženia energetickej nároč-
nosti . V budove B sa v súčasnosti riešia izolácie podkrovia, dnes sa dokončuje zateplenie se-
vernej steny. Následne sa bude vo štvrtok pokračovať vo výmene okien. Bude sa pokračovať 



 
  

v prácach na rekonštrukcii podláh a stropov. Projekt neriešil bleskozvod, bola vypracovaná pro-
jektová dokumentácia tak, aby boli naplnené požiadavky normy, bude potrebné realizovať aj 
uzemnenia, počíta sa tak so zvýšením nákladov. V objekte budovy A materskej školy nebolo  
meradlo na vonkajšej strane s ohľadom na bezpečnosť. Bude snaha ukončiť práce na objekte B 
v druhom júlovom týždni, aby sa začal riadiť a vysťahovať objekt A tak, aby sa práce zrealizo-
vali cez prázdniny. Skonštatoval, že sú rodičia, ktorí majú problémy s umiestnením detí, hľadá 
sa riešenie, budú požiadaní starostovia okolitých obcí, aby rodičia mohli svoje deti umiestniť 
dočasne tam. Nasledujúci školský rok budú prijaté všetky deti. 
Bol podaný návrh zmeny rozpočtu, aby sa zrealizovala aj rekonštrukcia podláh tak, aby sa deti 
mohli vrátiť do vynovenej a čistej škôlky.  
 
Rekonštrukcia klubu dôchodcov – pamätná izba  
 
p. starosta informoval, že práce vidieť na čelnej fasáde, pokračuje sa na južnej stene, ktorá nie 
je ukončená celá, no práce by mali byť do Dní Milana Hodžu ukončené. Uviedol, že už dnes je 
zrejmé, že rekonštrukcia sa stihne. Vytvorí sa expozícia všetkých historických dejateľov na jed-
nom mieste, rozmiestnená bude v troch miestnostiach. Pre účastníkov Dní Milana Hodžu bude 
prístupná 29.6.2024.  Objekt bude slúžiť návštevníkom, ktorí sa zaujímajú o históriu obce Su-
čany.  
 
Rekonštrukcia komunikácií 
 
p. starosta informoval, že bola spracovaná projektová dokumentácia na rekonštrukciu ulíc Fraňa 
Kráľa a ul. Osloboditeľov. Obec chce využiť eurofondy v rámci výzvy Ministerstva pre Margi-
nalizovanú rómsku komunitu. Takisto ako boli využité finančné prostriedky na rekonštrukciu 
miestnych komunikácií Hurbanova, Hviezdoslavova a Stará hradská, takisto má obec záujem 
o financovanie rekonštrukcie ulíc Fraňa Kráľa a Osloboditeľov. V stavebnej komisii vzišla po-
žiadavka, aby do tejto výzvy a projektu bola zaradená aj ul. Hrabinská vzhľadom k tomu, že  je 
tam 40-bytová jednotka, komisia odporúča zaoberať sa projektovou dokumentáciou. Je po-
trebné geometrické zameranie. Problém je s dažďovými vpusťami, nakoľko nie všetky je 
možné identifikovať, niektoré sú zaliate asfaltom.  
 
Projekt školskej jedálne 
 
p. starosta informoval, že projekt školskej jedálne, kde bola pripravená výzva na školský areál, 
kde bol pripravený projekt na vonkajšiu učebňu, vybavenie učební, bezbariérovosť, ktorá bola 
zrušená. V rámci Územia miestneho rozvoja obec pripravila projekt na vybavenie školskej je-
dálne a kuchyne. Vzhľadom k zápisu Regionálneho úradu verejného zdravotníctva k školskej 
jedálni a kuchyni základnej školy, obec plánuje urobiť zámenu – projekt, ktorý bol vypracovaný 
v rámci pôvodnej výzvy by ostal v šuflíku a počká s ním na výzvu v rámci MRK alebo v rámci 
cezhraničnej spolupráce a skôr by tak riešila školskú jedáleň. Náklady predstavujú 470 tis. €. 



 
  

Zajtra bude zasadať rada Územia miestneho rozvoja, kde sa bude o projektoch rozhodovať.  
Vzhľadom k tomu, že alokácia bola navýšená, obec by tak mohla byť úspešná. Bude dobré ísť 
do tohto projektu, nakoľko nie je predpoklad, že v blízkej dobe vyjde výzva na vybavenie škol-
ských jedální.  
 
Havarijný stav telocvične a sociálnych zariadení 
 
p. starosta informoval, že žiadosť o riešenie havarijného stavu je v riešení, bola podaná, doplní 
sa fotodokumentácia. 
 
Žiadosť o NFP na triedený zber – zakúpenie traktora 
 
p. starosta sa poďakoval za schválenie navýšenia spoluúčasti. Informoval, že žiadosť o NFP na 
zakúpenie traktora na triedený zber bola podaná v termíne, čaká sa na oznámenie, či bola schvá-
lená alebo nie.  
 
Žiadosť – dom smútku 
 
p. starosta informoval, že p. prednostka podávala žiadosť o dotáciu z Ministerstva financií na 
Dom smútku vo výške 15 tis. €. Dala sa vypracovať projektová dokumentácia, kalkulácia ná-
kladov. Zámerom je zaizolovanie objektu, nakoľko v súčasnosti dochádza k zatekaniu. Čaká sa 
na oznámenie, či bude projekt úspešný alebo nie.  
 
Semafory – hlavná cesta 
 
p. starosta informoval, že dopravný inšpektorát upozornil na závažnosť situácie, že semafory 
na svetelnej križovatke na hlavnom ťahu nie sú v dobrom stave. Obec sa bude snažiť hľadať 
finančné prostriedky, v rámci Územia miestneho rozvoja podá projekt na úpravu semaforov, 
osvetlenia a bezbariérovosťou danej križovatky.  
 
Základná škola 
 
p. starosta informoval, že v treťom júlovom týždni dôjde k odpojeniu objektu, bude sa tam me-
niť trafostanica a rozvádzače.  
 
Opatrovateľská služba 
 
p. starosta informoval, že bola podaná žiadosť o poskytnutie finančných prostriedkov na opat-
rovateľskú službu vo výške 59 670 €. Zároveň poďakoval Ing. Bobčekovej za využitie danej 
možnosti a podanie žiadosti o pomoc od štátu na mzdy opatrovateliek. Zároveň poďakoval 
opatrovateľkám za ťažkú a náročnú prácu. 
 
Mostné objekty 
 
p. starosta informoval, že bude prebiehať ešte jedno sedenie, informácie od statika budú ná-
sledne predložené. 
 
Diskusia: Mgr. Žuchová, p. prednostka 
 
Mgr. Žuchová uviedla, že ekonomicko-legislatívna komisia uvedené prerokovala. 
 



 
  

Ing. Pohl uviedol, že stavebná komisia danú problematiku prerokovala. 
 
p. starosta skonštatoval, že prioritou je rekonštrukcia materskej školy a rekonštrukcia cesty Hra-
diská. V rámci Územia miestneho rozvoja sa dohoduje poradie projektov, ktoré sú top a ktoré 
budú uspokojené. Sú to projekty, na ktorých je potrebné sa dohodnúť, ktoré projekty, obce 
a mestá Turca budú uspokojené. K samotnej realizácii môže dôjsť v r. 2025. Rekonštrukcia je-
dálne bude realizovaná počas letných prázdnin.  
 
p. Krčula sa opýtal, či ul. Osloboditeľov je zosynchronizovaná s realizáciou výstavby bytovky.  
 
p. starosta odpovedal, že p. Puvák osádza obrubníky na svojom pozemku, robí prípravné práce. 
Čo sa týka výstavby bytovky, trafostanica je Pod brezinou, teda predpokladá, že tam bude bod 
napojenia. Napojenie na kanalizáciu je zrealizované. Napojenie na vodu je v blízkosti bytovky, 
napojenia na siete zrealizované sú. Zásah do telesa cesty sa už nepredpokladá. Budúci objekt je 
pripravený na inžinierske siete.  
 
Mgr. Žuchová dodala, že p. Krčula tým myslel, aby nová cesta nebola zničená ťažkými mecha-
nizmami pri výstavbe bytovky. 
 
p. starosta uviedol, že sa bude čakať, či bude obec úspešná v rámci projektu. Obec chce využiť 
možnosť získania finančných prostriedkov zo štátu, z eurofondov.  
 
p. prednostka informovala o dvoch projektoch prerokovaných stavebnou komisiou: 
- Rekonštrukcia ulíc Hradiská, Osloboditeľov, Fraňa Kráľa – v rámci plánu rekonštrukcie ulíc 
je plánovaná ulica Osloboditeľov a Fraňa Kráľa. Ide o to, či finančný priestor v rámci výzvy, či 
bude schválená aj ul. Hradiská. V prípade, že by bola možnosť v rámci výzvy, uvažuje o od-
súhlasení financií. Peniaze na projektovú dokumentáciu vyčlenené sú, ide o to, či teda ísť 
s touto ulicou.  
- Semafory na križovatke ulíc SNP/Hlavná – vzhľadom na vyjadrenie dopravného inšpektorátu, 
že nie sú v dobrom stave. V rámci Územia miestneho rozvoja došlo k presunu finančných pro-
striedkov do kapitoly Smartcity. Uvedený projekt musí spĺňať údaje smartcity – zbierať údaje, 
zverejňovať a vyhodnocovať ich, bude to náročný projekt. 
Bude potrebné navýšenie rozpočtu na prípravu projektovej dokumentácie o40 tis. € vzhľadom 
k tomu, že bude potrebné robiť preložky sietí.  
 
p. starosta uviedol, že sú tam dva prechody pre chodcov vo vzdialenosti 70 m, v rámci križo-
vatky je pod zemou veľa sietí, ktoré bude možno potrebné preložiť.  
Pri čistení potoka Povodie Váhu narazilo hneď pri telese mosta na vodovodné potrubie, riešila 
sa havarijná situácia. Pri benzínovej pumpe po umyvárku bude vymenená celá vodovodná rúra.  
 
p. starosta požiadal o schválenie uznesenia, ktorým  
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch  
schvaľuje autoremedúru uznesenia č. 37 na nasledovné znenie: 
a) podanie žiadosti o dotáciu/ nenávratný finančný príspevok na projekt “Triedený zber v obci 
Sučany” vo výzve Ministerstva životného prostredia Slovenskej republiky “Triedený zber 
komunálnych odpadov” číslo: PSK-MZP-009-2024-DV-EFRR  
b) zabezpečenie realizácie projektu v súlade s podmienkami poskytnutia pomoci 
c) zabezpečenie finančných prostriedkov na spolufinancovanie realizovaného projektu vo 
výške minimálne 8% celkových oprávnených výdavkov projektu, tj v maximálnej výške do 
27.500,- Eur. 
 



 
  

Hlasovanie z prítomných: 10 
Za: 10 (Milan Cuna, Ing. Peter Pohl, Ľubomír Kyselica, Martin Giert, Mgr. Lenka Žuchová,  
Mgr. Róbert Kováč, Miroslav Mihálik, Peter Krčula, MUDr. Richard Koyš, JUDr. Mgr. Peter  
Belica) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 
I. prerokovalo informáciu o projektoch : doplnenie rekonštrukcie ul. Hradiská do žiadosti vo 
výzve na rekonštrukciu komunikácií a prípravu projektovej dokumentácie pre projekt semafory 
a osvetlenie na križovatke Nám. SNP a ul. Hlavná a.i. vo výzve Smart city v rámci UMR 
 
II. schvaľuje doplnenie rekonštrukcie ul. Hradiská do žiadosti vo výzve na rekonštrukciu 
komunikácií a prípravu projektovej dokumentácie pre projekt semafory a osvetlenie na 
križovatke Nám. SNP a ul. Hlavná a.i. vo výzve Smart city v rámci UMR 
 
Hlasovanie z prítomných: 10 
Za: 10 (Milan Cuna, Ing. Peter Pohl, Ľubomír Kyselica, Martin Giert, Mgr. Lenka Žuchová,  
Mgr. Róbert Kováč, Miroslav Mihálik, Peter Krčula, MUDr. Richard Koyš, JUDr. Mgr. Peter  
Belica) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým  
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 
I. prerokovalo informáciu o projektoch a realizácií investičných zámerov v obci (zníženie 
energetickej náročnosti MŠ, rekonštrukcia klubu dôchodcov – pamätná izba, rekonštrukcia 
komunikácií, školská jedáleň a šatne pri telocvični ZŠ SNP, žiadosť o NFP na triedený zber, 
strecha Domu smútku, semafory a osvetlenie na križovatke Nám. SNP a ul. Hlavná a.i., 
opatrovateľská služba a.i.) 
 
II. berie na vedomie informáciu o projektoch a realizácií investičných zámerov v obci 
(zníženie energetickej náročnosti MŠ, rekonštrukcia klubu dôchodcov – pamätná izba, 
rekonštrukcia komunikácií, školská jedáleň a šatne pri telocvični ZŠ SNP, žiadosť o NFP na 
triedený zber, strecha Domu smútku, semafory a osvetlenie na križovatke Nám. SNP a ul. 
Hlavná a.i., opatrovateľská služba a.i.) 
 
Hlasovanie z prítomných: 10 
Za: 10 (Milan Cuna, Ing. Peter Pohl, Ľubomír Kyselica, Martin Giert, Mgr. Lenka Žuchová,  
Mgr. Róbert Kováč, Miroslav Mihálik, Peter Krčula, MUDr. Richard Koyš, JUDr. Mgr. Peter  
Belica) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
Rozpočet obce (dotácie, zmena rozpočtu) 
 



 
  

Žiadosť Futbalového oddielu Tatran Sučany o poskytnutie dotácie  
 
p. starosta informoval o doručenej žiadosti FO Tatran Sučany o poskytnutie dotácie vo výške 
6 000 € na financovanie mzdy skladníka a hospodára. 
 
p. Giert skonštatoval, že kultúrna komisia uvedenú žiadosť prerokovala, odporúča ju schváliť.  
 
Mgr. Žuchová uviedla, že ekonomicko-legislatívna komisia neodporúča schválenie uvedenej 
žiadosti.  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje 
žiadosť od FO Tatran Sučany o dotáciu vo výške 6 000,00 EUR na účel: financovanie mzdy 
skladníka a hospodára počas 10 mesiacov po 300,00 EUR/mesiac. 
 
Hlasovanie z prítomných: 10 
Za: 5 (Milan Cuna, Ing. Peter Pohl, MUDr. Richard Koyš, Ľubomír Kyselica, Martin Giert) 
Proti: 1 (JUDr. Mgr. Peter Belica) 
Zdržal sa: 4 (Mgr. Lenka Žuchová, Mgr. Róbert Kováč, Miroslav Mihálik, Peter Krčula) 
Nehlasoval: 0 
 
Uznesenie nebolo schválené. 
 
 
Návrh zmeny rozpočtu 
 
 
Mgr. Žuchová skonštatovala, že ekonomicko-legislatívna komisia odporúča návrh zmeny roz-
počtu schváliť.  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje 
zmenu rozpočtu obce na rok 2024 nasledovne: 
 
P.č
. Bežné príjmy: ekon.kl. funkčná kl. zdroj   suma 
1. Prenájom ZŠ P 212003   41  + 5 600,00 
  Finančné operácie:           

2. 
Z rezervného fondu 
obce P 454001   46  + 123 000,00 

        
PRÍJMY 
SPOLU:  + 128 600,00 

         
  Bežné výdavky:           
3. Údržba budov MŠ V 635006 09.1.1.1 46  + 5 000,00 

        

Navýšenie 
bežných 

výdavkov 
kryté  + 5 000,00 



 
  

Príjmami 
SPOLU: 

         
  Kapitálové výdavky:           
4. Interaktívna tabuľa ZŠ V 713004  09.1.2 41  + 5 600,00 
5. Územný plán V 711005 04.4.3 46  + 26 000,00 
6. Traktor V 714005 05.1.0 46  + 7 000,00 

7. 
Prípravná a projektová 
dokumentácia V 716 04.4.3 46  + 55 000,00 

8. Rekonštrukcia MŠ V 717002 09.1.1.1 46  + 30 000,00 

       

Navýšenie 
kapitálových 

výdavkov 
kryté 

Príjmami 
SPOLU:  + 123 600,00 

 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (Ing. Peter Pohl, Ľubomír Kyselica, Martin Giert, Mgr. Lenka Žuchová, Mgr. Róbert  
Kováč, Miroslav Mihálik, Peter Krčula, MUDr. Richard Koyš, JUDr. Mgr. Peter Belica) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
Neprítomný: 1 (Milan Cuna) 
 
Správa o činnosti komisií 
 
p. Kyselica informoval o činnosti komisie verejného poriadku a životného prostredia (preroko-
vala bezpečnostnú situáciu pred predajňou Tesca; vyrubovanie poplatku za komunálny odpad 
pre r. 2025; nemožnosť požiadať o zmiernenie tvrdosti zákona – úľavu na poplatku za komu-
nálny odpad od 1.1.2025; návrh p. Krčulu o zriadenie cykloprístrešku pri železničnej stanici; 
riešenie výrubu orecha na ul. Budovateľská; sťažnosť na umiestnenie voliéry pre psa, ul. Parti-
zánska; návrh na osadenie zábrany na ul. Vážska, kde sa obiehajú autá po zelenom páse; žiadosť 
p. Cunu na odstránenie čiernej skládky; osadenie stojanov na krhly na cintoríne; materiál so-
ciálnej komisie ohľadom zanedbávania povinnej školskej dochádzky; riešenie zarastenej cesty 
pri Ontáriu v smere na Turčianske Kľačany). 
 
MUDr. Richard Koyš informoval o činnosti komisie sociálno-zdravotnej a bytovej. Komisia 
žiada do VZN 3/2014 o prideľovaní nájomných bytov doplniť nasledovné body: 
a) pri prideľovaní nájomných bytov rešpektovať prednosť žiadateľov s trvalým pobytom 
v obci Sučany, 
b) u žiadateľov nájomných bytov so školopovinnými deťmi zákaz vytvárania 
neospravedlnenej absencie detí, 
c) zreálniť výšky nájomného k aktuálnym nákladom. 
Komisia prerokovala žiadosti o jednorazové dávky v hmotnej núdzi posúdili nasledovne: 
Martina Kyselicová   -    návrh 200,- € 
Marta Bulková       –      návrh 100,- € 



 
  

Stanislava Bulková  -     návrh  200,- € 
Komisia ďalej prerokovala oznámenia o zanedbávaní povinnej školskej dochádzky žiakov, 
ktorí pochádzajú z MRK s uvedenými počtami ospravedlnených a neospravedlnených hodín za 
mesiace marec – jún 2024. Po zosumarizovaní všetkých oznámení za školský rok 2023/2024  
jednotliví  žiaci vymeškali nasledovné vyučovacie hodiny: 
 
                                                               neospravedlnené:             celkovo vymeškané:- 
-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------
---------- 
  Kevin  Kroščen,  žiak  6. r. ŠT    -                50 hodín                          206 hodín 
- Lukáš Kroščen,  žiak  8. r. ŠT    -                33 hodín                            - 
- Noah Kristián Konček, žiak  8 r. ŠT             69 hodín                              - 
- Kristína Cicková, žiačka  9 r. ŠT -               49 hodín                            511 hodín 
- Rebeka Kroščenová, žiačka  ŠT2              25 hodín                           314 hodín 
- Tatiana Kroščenová, žiačka 8 r. ŠT        116 hodín                             301 hodín 
- Šarlota Bongilajová, žiačka 9 r. ŠT         197 hodín                             436 hodín 
- Natália Bongilajová, žiačka 8 r. ŠT              86 hodín                            386 hodín 
- Emília Bongilajová, žiačka 1. r.                  -                                        319 hodín 
- Jaroslav Bongilaj,  žiak 1. r                        -                                         261 hodín    
                                   
Podľa vyjadrenia pedagogických pracovníčok ZŠ žiaci majú nepravidelnú školskú do-chádzku, 
málokedy sú v škole celý týždeň. Často vymeškávajú pondelky a piatky, ospravedlnenia sú 
najmä od rodičov, ospravedlnenia z dôvodu choroby nedokladujú lekárskym potvrdením.  
Zanedbávanie povinnej školskej dochádzky  podľa ustanovenia § 6 ods. 4 zákona č. 596/2003 
o štátnej správe a školskej samospráve a podľa ustanovenia § 55 ods. 1 zákona č. 372/1990 
o priestupkoch bude predmetom konania v rámci Obce Sučany ako príslušného správneho 
orgánu, prekročený počet vymeškaných neospravedlnených hodín bude postúpený na 
prejednanie príslušnému oddeleniu policajného zboru. 
 
Mgr. Žuchová uviedla, že ekonomicko-legislatívna komisia prerokovala návrh dávok v hmotnej 
núdzi, odporúča ho schváliť.  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje 
poskytnutie jednorazových dávok v hmotnej núdzi pre: 
Martina Kyselicová, nar.            bytom Štiavnická cesta 7, Sučany - 200,- € 
Marta Bulková, nar.                    bytom  Námestie SNP 39, Sučany    –      100,- € 
Stanislava Bulková, nar.             bytom  Námestie SNP 39, Sučany  -     200,- € 
 
Hlasovanie z prítomných: 10 
Za: 10 (Milan Cuna, Ing. Peter Pohl, Ľubomír Kyselica, Martin Giert, Mgr. Lenka Žuchová,  
Mgr. Róbert Kováč, Miroslav Mihálik, Peter Krčula, MUDr. Richard Koyš, JUDr. Mgr. Peter  
Belica) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
p. Giert informoval o činnosti komisie kultúry a športu. Komisia prerokovala žiadosť 
o poskytnutie dotácie, zaoberala sa výberom kandidátov na udelenie Ceny obce Sučany, 
prípravou Dní Milana Hodžu. 
 



 
  

 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje 
udelenie ceny obce Sučany  v zmysle VZN obce Sučany č. 2/2017 o verejných oceneniach : 
a) Mgr. Marte Lamošovej - za dlhoročnú aktívnu prácu a osobný prínos v oblasti školstva 

a vzdelávania mládeže a 20 ročnú prácu vo funkcii riaditeľky Základnej školy SNP 
v Sučanoch. 

b) Mgr. Pavlovi Pečkovi – za dlhodobú záslužnú činnosť v prospech obce Sučany a jej občanov. 
c) p. Amálii Teťuľovej - za dlhoročnú záslužnú činnosť pre obec Sučany a jej občanov ako 

pracovníčky obce 
d) p. MUDr. Gabriele Kočalkovej – za dlhodobú záslužnú činnosť pre obec Sučany a jej 

občanov na úseku zdravotnej starostlivosti. 
 
Hlasovanie z prítomných: 10 
Za: 10 (Milan Cuna, Ing. Peter Pohl, Ľubomír Kyselica, Martin Giert, Mgr. Lenka Žuchová,  
Mgr. Róbert Kováč, Miroslav Mihálik, Peter Krčula, MUDr. Richard Koyš, JUDr. Mgr. Peter  
Belica) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
p. starosta informoval, že na zasadnutí rady Sučianskych zvestí sa p. Miroslav Miert rozhodol, 
že nebude pokračovať ako člen rady Sučianskych zvestí. Poďakoval sa mu za celkovú prácu 
v obecnom zastupiteľstve a rade Sučianskych zvestí. Požiadal o predloženie návrhu na 
doplnenie rady Sučianskych zvestí. 
 
Ing. Peter Pohl informoval o činnosti stavebnej komisie. Komisia prerokovala žiadosť Evy 
Pavlíkovej z ul. Hrabinská 20, o osadenie dopravného zrkadla na ul. Vážska. Svoju žiadosť 
odôvodňuje napriehľadnosťou križovatky. Komisia konštatuje, že ul. Vážska cesta je účelovou 
komunikáciou v správe Slovenského vodohospodárskeho podniku. Umiestňovanie dopravných 
značiek, ako aj akýchkoľvek iných zariadení by bolo potrebné komunikovať so správcom. 
Komisia konštatovala, že neodporúča vypracovanie projektovej dokumentácie dopravného 
značenia a zabezpečenie príslušného povoľovacieho procesu. 
Komisia prerokovala podnet Jany Dorko Dolinskej z ul. Hrabinskej 3, v ktorom žiada o opravu 
výtlku pred rodinným domom. Komisia berie žiadosť na vedomie, a odporúča situáciu riešiť 
v rámci opravy výtlkov v obci.  
Bol prerokovaný podnet p. Cunu: na ul. Fučíkova je prepadnutý asfalt po prípojke k rodinnému 
domu – p. Lysík, Komisia navrhuje, aby stavebník bol vyzvaný na  odstránenie nedostatku. 
Bola prerokovaná požiadavka p. Cunu – bunka na zbernom dvore pre pracovníka potrebuje 
omaľovať, prípadne zlepšiť vykurovanie, či zatepliť. 
Bola prerokovaná požiadavka p. Farského – bolo by vhodné premiestnenie zberného dvora do 
vhodnejšej lokality a uchádzať sa o vybudovanie nového z európskych fondov. 
 
Mgr. Žuchová informovala o činnosti ekonomicko-legislatívnej komisie, ktorá prerokovala ná-
vrh na vyradenie majetku, ktorý je nefunkčný. Návrh obsahuje 16 položiek. Majetok z RKD 
(položky 7-14) je navrhnutý na vyradenie, nakoľko po rekonštrukcia audio techniky už nie je 
kompatibilný s novým systémom. 
Členovia komisie navrhli ponúknuť mikrofóny (položky 11-13) ZŠ SNP Sučany, či by ich ne-
mohli využiť, resp. pokúsiť sa odpredať prípadnému záujemcovi. Spôsob vyradenia majetku 
bude likvidácia. 
 



 
  

 
Bol prerokovaný návrh Mgr. N. Cervanovej zvážiť poradie hlásených správ v obecnom 
rozhlase. Prvé hlásiť dôležitejšie informácie, ako je odstávka vody, elektrickej energie 
a následne jednotlivé predaje. 
 
Bol prerokovaný návrh MUDr. Zuzany Ondák Laučekovej, PhD. a Ing. Jaroslava Cesneka sa 
na možnosť opravy časti cesty, križovatky ulíc Vážska a Hrabinská, ktorou denne prechádzajú 
obyvatelia Slnečných hrabín. K uvedenému obec dá vypracovať projektovú dokumentáciu na 
opravu daného úseku. 
 
Bol prerokovaný návrh MUDr. Zuzany Ondák Laučekovej na osadenie stojana s pitnou vodou 
na Námestí SNP, resp. na detskom ihrisku pri OÚ. Uvedené je súčasťou projektu rekonštrukcie 
Námestia SNP, resp. v rámci zapojenia sa do cezhraničnej spolupráce. 
 

MUDr. Laučeková požiadala o preverenie ochranného pásma pri studničkách na ulici Hubovej 
a informovala o zámere obyvateľov Slnečných hrabín o svojpomocné vyčistenie okolia potoka 
v danej lokalite. 
 
Komisia prerokovala návrh p. prednostky na navýšenie ceny za vyhlásenie oznamu v obecnom 
rozhlase mimo štandardných časov hlásenia, a to 5-násobne.  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým  
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje vyradenie majetku obce likvidáciou: 
Server HP PriLiant 310e G8 sekretariat v obstarávacej sume 1.173,60 Eur 
LCD projektor LM2 Pan v obstrávacej sume 1.205,24 Eur 
 
Hlasovanie z prítomných: 10 
Za: 10 (Milan Cuna, Ing. Peter Pohl, Ľubomír Kyselica, Martin Giert, Mgr. Lenka Žuchová,  
Mgr. Róbert Kováč, Miroslav Mihálik, Peter Krčula, MUDr. Richard Koyš, JUDr. Mgr. Peter  
Belica) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
 

p. starosta poďakoval Mgr. Nikole Cervanovej za vykonávanú prínosnú činnosť v ekonomicko-
legislatívnej komisii. 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch menuje JUDr. Máriu Gagovú, nar.           , Fatranská cesta 
901/12, 03852 Sučany za člena ekonomicko-legislatívnej komisie od 1.7.2024. 
 
Hlasovanie z prítomných: 10 
Za: 10 (Milan Cuna, Ing. Peter Pohl, Ľubomír Kyselica, Martin Giert, Mgr. Lenka Žuchová,  
Mgr. Róbert Kováč, Miroslav Mihálik, Peter Krčula, MUDr. Richard Koyš, JUDr. Mgr. Peter  
Belica) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
 
 
 



 
  

 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 
I. prerokovalo 
správy z činnosti komisií OcZ obce Sučany 
 
Hlasovanie z prítomných: 10 
Za: 10 (Milan Cuna, Ing. Peter Pohl, Ľubomír Kyselica, Martin Giert, Mgr. Lenka Žuchová,  
Mgr. Róbert Kováč, Miroslav Mihálik, Peter Krčula, MUDr. Richard Koyš, JUDr. Mgr. Peter  
Belica) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
 
R ô z n e 
 
Diskusia:  Mgr. Kováč, Mgr. Žuchová, p. Kyselica 
 
Mgr. Kováč požiadal o zakúpenie ochranných reflexných viest pre pracovníkov VPP. 
 
Mgr. Žuchová uviedla, že čo sa týka zberného dvora vzhľadom na zmenu systému bude po-
trebné riešenie stavebného odpadu. Zamestnanec zberného dvora nie je zastupiteľný, nemá ná-
hradu počas PN. Opýtala sa, či je riešené otváranie brány keď tam zamestnanec nie je a usmer-
nenie občanov, kde je potrebné odpad umiestniť, aby bol v zbernom dvore zachovaný poriadok. 
Po novom bude potrebné riešiť celkové fungovanie zberného dvora. 
 
p. Cuna skonštatoval, že 28. 8. sa uskutoční pietna spomienka na Aničku Ulickú. Bolo by 
vhodné osadenie novej pamätnej tabule alebo obnovenie pôvodnej pamätnej dosky. Zároveň by 
bolo vhodné osadiť dve lavičky.  
 
p. starosta odpovedal, že pôvodná tabuľa bola preinštalovaná. Je potrebné podať návrh, pred-
stavu. Ak sa má meniť text, tak so súhlasom obecného zastupiteľstva.  
 
p. Kyselica sa opýtal, či sa riešila požiadavka občanov Štiavnickej cesty z posledného zasad-
nutia obecného zastupiteľstva. Zároveň upozornil, že je potrebné opraviť zábradlie na kanálo-
vom moste. 
 
p. starosta odpovedal, že SAD osádzala dopravnú tyč s označením „zastávka“. Úprava okolia 
doposiaľ nebola riešená. Čo sa týka druhej žiadosti, oprava zábradlia bola včera zrealizovaná. 
Ďalej odovzdal prítomným od obce druhú knihu Island, ktorú spracoval Martin Pročka. Infor-
moval, že Mgr. Pánik získal cenu Žilinského samosprávneho kraja za vydanie knihy „Ven-
dovka“. Poďakoval p. Švedovi za akciu v obci, vyvinutie aktivity, propagáciu autorov obce. 
Pozval prítomných na Dni Milana Hodžu ako aj na výstup na Kriváň. Požiadal o pomoc pri 
organizácii podujatia. 
 
 
I n t e r p e l á c i e 
 
Do interpelácií sa nikto neprihlásil.  
 



 
  

 
Z á v e r  
 
p. starosta poďakoval prítomným poslancom za účasť a prerokovanie problematiky chodu obce 
a zasadnutie obecného zastupiteľstva ukončil.  
  
 
 
 
  

...........................................................  
     Viera Jašeková 
         zapisovateľka   

 
  
 

 …………….......................................   ...................................................  
Milan Cuna                                     Mgr. Lenka Žuchová             
  overovateľ            overovateľ  

 
 
 
...........................................................   ...................................................  

Mgr. Eva Belicová      Martin Rybár  
   prednostka OcÚ      starosta obce  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
  

Prezenčná listina  

zo zasadnutia obecného zastupiteľstva obce Sučany  

konaného dňa 18.06.2024 v sále Robotníckeho kultúrneho domu v Sučanoch  

  
  

P r í t o m n o s ť   n a   z a s a d n u t í : 
 
 
Funkcionári OcÚ: 
 
1.   Martin Rybár   -   starosta obce 
2.    Mgr. Eva Belicová    -   prednostka obecného úradu  
3.         Mgr. Radoslav Olašák  -   hlavný kontrolór obce 
 
P o s l a n c i :     
12. JUDr. Mgr. Peter Belica    
13. Milan Cuna      
14. Mgr. Veronika Dodeková  - ospravedlnená     
15. Martin Giert      
16. MUDr. Richard Koyš     
17. Mgr. Róbert Kováč     
18. Peter Krčula      
19. Ľubomír Kyselica    
20. Miroslav Mihálik     
21. Ing. Peter Pohl       
22. Mgr. Lenka Žuchová  
 
 
Ostatní prítomní: 
Viera Jašeková   -   zapisovateľka 
 
 
H o s t i a :   
 - viď prezenčná listina 
 
 
 
 
 
 


